
P r o t o k ó ł    N r  XXXV/10 
z obrad XXXV sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 27 kwietnia 2010 r.   
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 
przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00– 17.50 

Stan osobowy Rady–21 
Obecnych – 20 

Nieobecni usprawieliwieni – 1 
 

Radni obecni na sesji: 
1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  WERESZCZYŃSKA 
3. JOLANTA EWA KULPA – KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
9. WIESŁAW RAKOWICZ 
10. GRZEGORZ  SUREL 
11. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
12. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
13. WIKTOR DZIK 
14. MIKOŁAJ SZAREJKO 
15. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
16. GRZEGORZ TOMASZUK 
17. ANDRZEJ POPOW 
18 JAKUB  OSTAPCZUK 
 Nieobecni usprawiedliwieni: 
1. RYSZARD SOKOŁOWSKI 
2. WIKTOR  SACHARCZUK 
3. EUGENIUSZ SACZKO 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta 
Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik, Sekretarz Gminy Jarosław 
Grygoruk, radca prawny – Marzanna Sołtys, pracownicy Urzędu Miasta 
Hajnówka, Mikołaj Janowski – radny Sejmiku Województwa Podlaskiego, 
Dyrektor Hajnowskiego Domu Kultury Pan Andrzej Skiepko, Dyrektor 
Miejskiej Biblioteki Publicznej Pani Halina Wojskowicz, Dyrektor Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej Pan Anatol Łapiński, Dyrektor Zakładu 
Komunikacji Miejskiej Pan Ryszard Sawicki, Przewodniczący Rad Osiedla / 
lista obecności załącznik nr 2/ oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów, 



związków zawodowych i mieszkańców.      
 

 Do punktu 1 porządku obrad – Otwarcie sesji.                                                                    
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka – otwieram 
obrady XXXV Sesji Rady Miasta Hajnówka. Sprawdziliśmy przed chwileczką 
listę obecności, wiemy że jest 18 radnych obecnych, 3 osoby są nie obecne 
zatem nasze wszystkie uchwały będą prawomocne z uwagi na to że mamy 
quorum. Tak jak zawsze są z nami Pan Burmistrz Miasta Anatol Ochryciuk, jest 
grupa pracowników Urzędu Miasta, którą wszyscy doskonale znają na czele z 
Zastępcą Burmistrza Panem Stepaniukiem, są z nami przedstawiciele naszych 
komitetów osiedlowych, są tez przedstawiciele prasy i telewizji, jest z nami też 
nasz gość na którego zawsze oczekujemy systematycznie Pan Janowski Rady 
Sejmiku Wojewódzkiego. Bardzo serdecznie witam też naszych pozostałych 
gości bo z uwagi na tematykę jaka dzisiaj mamy przewidzianą, gościmy 
również znane nam osoby mianowicie dyrektor Biblioteki Publicznej pani 
Halina Wojskowicz, dyrektor Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Pan Anatol 
Łapiński, jest z nami też dyrektor Zakładu Komunikacji Miejskiej pan Ryszard 
Sawicki i dyrektor Hajnowskiego Domu Kultury pan Andrzej Skiepko. Bardzo 
serdecznie witam w imieniu wszystkich radnych. Zanim zacznę realizować nasz 
porządek obrad chciałbym żebyśmy wrócili pamięcią do dni żałoby narodowej 
do tej strasznej, przerażającej katastrofy w której zginęło wiele osób na czele z 
Prezydentem i jego małżonką. Ja wiem że trudno o tym mówić i wspominać ale 
jeszcze raz uczcijmy chwilą ciszy wszystkich tych którzy zginęli.                                                    
Minuta ciszy. Dziękuję.  

  
Do punktu 2 porządku obrad – Przyjęcie porządku obrad. 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka – Jesteśmy 
w punkcie 2 mianowicie przyjęcie porządku obrad, proponowany porządek 
obrad został radnym dostarczony, ale zachodzi potrzeba abyśmy wprowadzili 
pewne zmiany. Na wniosek burmistrza Miasta wnoszę o wprowadzenie do 
porządku obrad punktu 13 E w brzmieniu „nadanie nazwy rondu w mieście 
Hajnówka„ oraz punktu 13 F w brzmieniu „utworzenie odrębnych obwodów 
głosowania w wyborach Prezydenta RP zarządzonych na dzień 20 czerwca 
2010”. Wróćmy teraz do punktu 13 E, uzasadnienie do projektu uchwały zostało 
radnym przedstawione czy ktoś z Państwa miałby jeszcze jakieś pytania? Nie 
widzę, a więc w związku z tym przystąpimy do głosowania. Informuję że radni 
głosowali w sposób następujący wszyscy radni 18 osób głosowało za 
przyjęciem uchwały do porządku obrad, a teraz punkt 13 F, zgodnie z ustawą o 
wyborze Prezydenta Rada Miasta na wniosek Burmistrza tworzy obwody 
głosowania najpóźniej na 45 dni przed wyborami. Ten dzień to jest 6 maja 
bieżącego roku. Aby nie organizować specjalnego posiedzenia po prostu w 
ostatnim dniu w prowadziliśmy do porządku dziennego ten punkt. Czy ktoś ma 
jakieś uwagi w związku z ta propozycją? Nie widzę a zatem przystępujemy do 



głosowania. Informuję że radni głosowali w sposób następujący: 18 osób było 
za przyjęciem i wprowadzeniem tej zmiany. W związku z tym przeczytam teraz 
porządek obrad po wprowadzeniu już tych dwóch zmian.  
Porządek obrad  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – tak przedstawia się porządek 
obrad który w tej chwili przegłosujemy. Więc przystępujemy do głosowania nad 
przyjęciem porządku obrad z tymi naniesionymi dwoma punktami. Informuje że 
radni głosowali w sposób następujący: wszyscy radni głosowali za przyjęciem 
porządku obrad wraz z zmianami. W glosowaniu udział wzięło 18 radnych, 
głosów za – 18, przeciw i wstrzymujących nie było. Stwierdzam zatem że 
porządek obrad został przyjęty.  

  
Do punktu 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady 
Miasta Hajnówka. 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka – teraz 
punkt 3 przyjęcie protokółu z XXXIV Sesji Rady Miasta, czy są jakieś pytania 
do treści protokółu? Nie widzę, a zatem przystępujemy do głosowania. Nad 
przyjęciem protokółu. Informuje że radni głosowali w sposób następujący – w 
glosowaniu udział wzięło 18 radnych, głosów za – 18, przeciw i 
wstrzymujących nie było. Stwierdzam zatem że protokół został przyjęty. 

  
Do punktu 4 porządku obrad – Interpelacje. 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka – teraz 
jesteśmy w punkcie 4 w którym przewidujemy zgłaszanie interpelacji, jeżeli 
radni mają jakieś ważne sprawy dla nas i mieszkańców miasta bardzo proszę 
aby je teraz zgłosili. Bardzo proszę otwieram możliwość zgłaszania interpelacji. 
Rozumiem że w tym punkcie interpelacji nie ma zakończyliśmy zatem 
zgłaszanie interpelacji 

  
Do punktu 5 porządku obrad – Informacja o działalności Burmistrza 
Miasta Hajnówka  w okresie 03.03–9.04.2010 r.                                                                                                             
Przedmiotowa informacja załącznik nr 3                                                                                                                  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka –  
przechodzimy do punktu 5  – Informacja o działalności Burmistrza Miasta w 
okresie od 3.04.–09.04.2010 roku. Pisemną informację pan Burmistrz dostarczył 
radnym razem z innymi dokumentami. Pytam zatem czy są pytania do treści?                                                                                     
Wiesław Rakowicz – radny –  Panie Burmistrzu w swojej informacji podaje 
Pan wyniki spółek naszych jest tu PEC który ma stratę 536 tys. 188,23 zł.          
Czym ta strata zaskutkuje? Być może zaskutkuje lub nie i czym to grozi to dla 
nas, chciałbym uzyskać więcej informacji. Dość lakoniczna jest informacja o 
posiedzeniu Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego z której wynika , że 
ten stosowny zespół się spotkał ale jaki jest tego wynik to trudno powiedzieć. 
Można by domniemywać, że sumowano akcje zimową za lata 2009–2010. 



Prosiłbym o więcej informacji czy było bezpiecznie czy było lepiej czy gorzej 
itd. Dziękuję.                                                                                                                
Alicja Chaniło  – radna –  Panie Burmistrzu w dniu 19–20 marca odbyło się 
spotkanie chodzi mi tutaj o spotkanie dot. wspólnoty samorządowej Lipan, na 
czym polegają kontakty i na czym współpraca będzie polegała, drugie pytanie – 
chodzi mi o budowę zakładu zagospodarowania odpadów w Hajnówce, jest już 
w tej chwili drugi etap i tak mniej więcej w przybliżeniu czy Pan Burmistrz 
mógłby powiedzieć czy w tym roku będzie oddany ten zakład? Jeżeli tak to 
kiedy? I na jakim etapie to w ogóle w tej chwili już jest? Dziękuję.                                                                                      
Grażyna Wereszczyńska – radna – Panie Burmistrzu ja chciałam nawiązać 
również do wyników PEC–u, chciałam spytać co było przyczyną tak wielkiej 
straty? Czy jakieś inwestycje może? Interesuje mnie również pytanie zadane 
przez radnego Rakowicza, ewentualne skutki tego, i poza tym chciałam spytać i 
prosić o rozszerzenie informacji na temat spotkania z Rektorem Politechniki 
Białostockiej w związku z rezygnacją z funkcji dotychczasowego dziekana 
Wydziału Zamiejscowego w Hajnówce, czym to było spowodowane i o co 
chodzi? Dziękuję.                                                                  
Wiktor Dzik  – radny – Panie Przewodniczący, Panie i Panowie radni, Panie 
Burmistrzu w związku z informacją zawartą w sprawie budowy poszczególnych 
ulic chciałbym pewnego rodzaju uściślenia o ulicę która praktycznie rzecz 
biorąc nie zostały sprecyzowane tj. ulica Przytorowa ,ulica Krzywa i ulica 
Topolowa  oraz dwie jeszcze  ulice które nie zostały sprecyzowane jeśli chodzi 
o budowę, w jakim czasie będziemy mogli się spodziewać, dopytują się 
użytkownicy przede wszystkim tej drogi ale również mieszkańcy którzy 
korzystają z niej  więc kiedy będziemy mogli liczyć na rozpoczęcie jej budowy? 
Również przy tej okazji pytanie w stosunku do ulicy Krzywej, tam jest podział 
pewnej działki. Panie Burmistrzu czy to chodzi o wiadomą nam działkę? 
Dziękuję.                                                            
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta –  czy są jeszcze osoby 
które chciałyby zadać pytanie? A więc kończę zgłaszanie pytań. Panie 
Burmistrzu, bardzo proszę.                                                                                
Anatol Ochryciuk  – Burmistrz Miasta –  Panie Przewodniczący, Wysoka 
Rado, udzielam uzupełniających informacji do przełożonych na piśmie 
materiałów wysokiej radzie. Pan radny Rakowicz, wyniki spółek, strata 
rzeczywiście dość pokaźna i ja jednocześnie będę odpowiadać Pani Grażynie 
Wereszczyńskiej, otóż z czego wynika ta strata, na pewno dają o sobie znać 
skutki tej takiej bardzo szeroko zakrojonej termomodernizacji budynków 
mieszkalnych zarówno spółdzielczych jak i komunalnych, oszczędności jakie 
wynikły w związku z tym były znaczące i PEC jako pośrednik sprzedaży tej 
energii odnotował znacznie niższe obroty natomiast te koszty stale miał 
niezmienione, poza tym nie zbyt elastycznie kierownictwo PEC–u 
zachowywało się gdy chodzi o zamówienie wody stałej to się tak nazywa w 
obrocie energia cieplna, skutki są takie, że strata wynosi ponad 500 tys. zł z tym 



że PEC posiada kapitał zapasowy na poziomie przekraczającym 2 mln. Zł. czyli 
na dzisiaj to nie burzy stabilności tej firmy, nie mniej jest to sygnał 
ostrzegawczy, coś trzeba robić, od 1 lipca jest nowy prezes PEC Pan Anatol 
Żukowski który podejmuje działania po to aby ustabilizować sytuacje by w 
pierwszej kolejności zapewnić płynność finansową. W ciągu pierwszych kilku 
miesięcy PEC generuje zyski czyli tak jakby już było lepiej, ale zima była dość 
sroga i stąd sprzedaż energii cieplnej była dość znacząca, nie mniej nowe 
kierownictwo PEC–u podejmuje się wszelkich starań po to aby ta firma mogła 
najwięcej zarobkować na tak zwanych zajęciach dodatkowych to co nie tylko 
jest sprzedażą i obrotem energii cieplnej i w tym kierunku kierownictwo PEC–u 
takie działania podejmuje. Myślę że bardzo dobrze że dzisiaj to pytanie padło, 
przy okazji będziemy na bieżąco się tym interesować jak działanie uzdrawiające 
w tej firmie postępuję. W sprawie gminnego zespołu zarządzania kryzysowego 
tutaj pan Burmistrz Stepaniuk udzieli odpowiedzi jako że szefuje temu 
oddziałowi. Pani radna Chaniło zapytywała o Muszynę i Lipane otóż, przy 
okazji odbywania posiedzenia euroregionu odpowiedniego dla tego obszaru, 
byliśmy zaproszeni do udziału. Jeśli chodzi o Muszynę to występuje z tamtej 
strony wola kontynuowania naszych spotkań i naszej współpracy, nasze 
spotkanie odbędzie się w ten piątek, goście będą tylko jeden dzień w Hajnówce 
następne 2 dni będą na Białorusi, my udzieliliśmy pomocy organizacyjnej takiej 
żeby wskazać odpowiednie biuro turystyczne wyspecjalizowane w 
organizowaniu wycieczek na Białoruś. Goście z Muszyny po wspólnym pobycie 
w Hajnówce w piątek  w sobotę  rano ruszają na Białoruś, goście proponują 
byśmy nawiązali kontakt z gminą Lipany na Słowacji, wcześniej proponowali 
nam inne miasto ale było ono niezbyt skłonne do współpracy z nami być może 
Lipany będą bardziej chętne. Odbyła się tylko pierwsza rozmowa, przy okazji 
spotkań najbliższych być może do tematu powrócimy. Budowa Zakładu 
Zagospodarowania Odpadów generalnie przebiega zgodnie z planem, 
przewidywany termin zakończenie to jest koniec czerwca z możliwością 
dwutygodniowego poślizgu, my jako inwestor mamy ten termin zapasowy, czyli 
w naszym przypadku to nie będzie skutkowało czyli mamy wszystkie umowy z 
3 głównymi wykonawcami zawarte z taką datą by z końcem czerwca były 
zakończone podstawowe roboty. Spotkanie z rektorem Politechniki 
Białostockiej –  otóż dotychczasowy dziekan wydziału zamiejscowego 
politechniki złożył rezygnację, Powodów tego nie znamy być może to sprawy 
osobiste bądź inne. Uznaliśmy za konieczne odbyć spotkanie z kierownictwem 
politechniki po to by dowiedzieć się co dalej, no zostaliśmy uspokojeni, 
kierunek który ostatecznie jest realizowany na tym oddziale czyli leśnictwo jest 
trafiony, liczba studentów jest dość dobra w stosunku do potrzeb. Jak na dzisiaj 
zapowiada się, że ten wydział może być samofinansujący się dlatego że 
wszystkie wydziały tam mają funkcjonować na zasadach rozrachunku 
wewnętrznego. Jeszcze następcy dziekana nie znam choć są już pewne 
przymiarki personalne ale ostatecznie będzie o tym decydowała rada wydziału. 



Pan radny Dzik z zapytaniem o tę ulicę zasadnicze prace będą rozpoczęte w 
lipcu – lipiec sierpień, tak zakłada się dla tych ulic wejście wykonawców. Jeśli 
chodzi o podział działek, oczywiście trzeba było jeszcze dokonać korekt granic 
niektórych posesji przy ulicy Krzywej, natomiast to o czym domyślamy się, 
chodzi o tę działkę która stanowi to przewężenie budynku, nic z nią się nie 
dzieje, na razie musi być tak, to nie od nas zależy, muszą być zgodne 
oświadczenia woli właścicieli tejże działki. Dziękuję. 
Bazyl Stepaniuk – Zastępca Burmistrza Miasta – Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, otóż głównym tematem posiedzenie miejskiego zespołu 
zarządzania kryzysowego miasta Hajnówka które odbyło się 29.03. 2010 była 
ocena stanu zagrożenia za cały rok 2009, ja od razu może wytłumaczę dla Pana 
radnego, wyjaśnię dlaczego jest taka lakoniczna odpowiedź. Otóż opracowania 
złożone przez Komendę Powiatową Policji również przez Straż Pożarną to 
bardzo obszerne opracowania z częściami tabelkowymi. Jest tam mnóstwo 
danych i wskaźników, są to wręcz kilkunasto stronnicowe broszury. Jeśli jest 
taka wola rady a może komisji która chce wniknąć w te materiały, to jesteśmy 
gotowi udostępnić te materiały. Być może w następnych latach trzeba by było 
takie materiały przekazywać bezpośrednio tutaj do rady w celu analiz,ja 
pozwolę sobie tutaj przedstawić z uwagi na to że są tu konkretne dane liczbowe 
i niektóre wskaźniki które świadczą o takiej a nie innej ocenie stanu zagrożenia. 
Otóż z danych przesłanych i złożonych tutaj przez Komendę Powiatową należy 
odnotować niewielki wzrost zagrożenia w 2009 r. Nasza Komenda odnotowała 
wzrost zagrożenia o 57 czynów i wzrost o 13 sprawców przy jednoczesnym 
spadku wskaźnika wykrywalności o niecały 1,7 %. Zakończono 916 
postępowań i było tych postępowań więcej o 4,5 %, wygenerowano i 
skierowano do odpowiedniej instancji akty oskarżenia przeciwko 480 osobom. 
Funkcjonariusze Komendy Powiatowej w sumie podjęli i przeprowadzili 2788 
interwencji i tutaj odnotowano wzrost o 1531 z czego interwencji w miejscach 
publicznych było 2526 i ten wzrost też był znaczący albowiem zawierał się on 
w liczbie 1604, w warunkach domowych interwencji zanotowano 261 i tutaj 
można się cieszyć że nastąpił spadek o 73 interwencje. Jeśli chodzi o informację 
przedłożona przez Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej również 
należy odnotować niewielki wzrost zagrożenia otóż ilość zdarzeń 
odnotowanych w porównaniu z rokiem 2008 wzrosła i tak pożarów było więcej 
o 47, zmniejszyła się natomiast ilość alarmów fałszywych. Na terenie miasta 
Hajnówka nie stwierdzono poważniejszych zdarzeń pożarowych oraz zdarzeń z 
materiałami niebezpiecznymi. Jeśli chodzi o Powiatową Stację Sanitarno 
Epidemiologiczną to tutaj należy odnotować poprawę, nie wystąpiły sytuacje 
stanowiące zagrożenie epidemiologiczne, nie stwierdzono zwyżki na 
zachorowania zakaźne, nie odnotowano również masowych zatruć 
pokarmowych. Specyfiką naszego regionu jest to że zanotowano tu wzrost 
chorób związanych z kleszczami tj. kleszczowe zapalenie mózgu oraz 
zaobserwowano również znaczny wzrost zachorowań na boleriozę. Tak jak 



powiedziałem te materiały są na piśmie złożone tutaj do naszego gminnego 
zespołu, jeśli była by taka wola to nawet w tej chwili odnośnie statystyk za 2009 
możemy je udostępnić.                                           
Wiesław Rakowicz – radny –  Panie Burmistrzu dlatego pytam bo w 
poprzednich latach o ile pamiętam mieliśmy takie króciutkie sprawozdania i to 
nie były jakieś tam strasznie obszerne, to były małe 2–3 stronnicowe notatki i 
tam można sobie było poczytać, co się dzieje w mieście czy to będzie lepiej czy 
gorzej, bo przecież w przypadku próby przekazania komuś obowiązku Straży 
Miejskiej tak jak w ubiegłym roku to robiliśmy, to byłby dla nas jakiś sygnał 
czy jest lepiej czy nie, tylko jak jest gorzej to może wspomóżmy pieniędzmi 
policję, to nie jest jakieś wielkie opracowanie, w tym roku jest to pierwszy raz 
że czegoś takiego nie ma.  Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – 
proszę Państwa, więc Pan Burmistrz wyjaśnił nam wszystkie zgłoszone kwestie, 
uzyskaliśmy mniej lub bardziej wiążące odpowiedzi w każdym bądź razie ten 
punkt mamy już za sobą. Przystępujemy do głosowania nad przyjęciem 
sprawozdania Pana Burmistrza. Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący –  za przyjęciem było 17 osób, wszyscy radni głosowali 
jednogłośnie zatem stwierdzam że sprawozdanie zostało przyjęte. W 
głosowaniu udział wzięło 17 radnych.                                                                                  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – zgodnie z naszym 
porządkiem, jeżeli gość ma nam coś ciekawego do powiedzenia to bardzo 
proszę. Pan radny sejmiku wojewódzkiego Mikołaja Janowskiego.  Mikołaj 
Janowski – Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego – Panie 
Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, dzisiaj 
odejdę trochę od standardów i użyje słów politycznych, wybaczcie mi za to, ale 
myślę że nie należało by pominąć podczas mojego wystąpienia wizyty 
Vicepremiera Ministra Gospodarki Waldemara Pawlaka w Hajnówce na które 
Państwo otrzymaliście zaproszenie, ja tym, osobom które były i wspomogły 
organizację wizyty premiera, wszystkim serdecznie dziękuję. Debata była 
poświęcona tematyce rozwoju terenów przyległych do ściany wschodniej, 
współpracy z Białorusią. Na spotkaniu był ambasador Białorusi w Polsce, Pani 
vicekonsul i myślę że owoce tego spotkania będą w niedługim czasie, ja nie 
chcę tutaj uprzedzać faktów ale myślę że samorządy przyszykują odpowiednie 
pisma bo trochę tej wizycie przeszkodziła tragedia pod Smoleńskiem i tutaj 
jakby trochę te sprawy gospodarcze zeszły na inny plan ale myślę że sygnał do 
samorządowców powinien pójść i pewne efekty, pewne nieoficjalne 
stwierdzenia vicepremiera mogły się przyczynić do rozwoju naszych terenów. 
Na tym spotkaniu także padła kwestia Puszczy Białowieskiej i tutaj minister 
stwierdził że jest za opcją taką żeby wszyscy i dla ochrony było miejsce a także 
dla człowieka i dla naszych mieszkańców było miejsce w tej ochronie czyli nie 
tylko obrona za wszelką ceną ale także dla społeczeństwa. Szanowni Państwo 
jeżeli chodzi już o tak ważną sprawę to myślę że najwyższą formą ochrony 
środowiska Unii Europejskiej to jest natura 2000, wyższego standardu ochrony 



nie ma a Puszcza Białowieska jest objęta Naturą 2000 i tutaj z konsekwencjami 
związanymi z tą naturą a takie zakusy ochroniarskie są nie na miejscu i 
mówienie że nie chronimy Puszczy jest niestosowne bo Puszcza Białowieska 
jest objęta ochroną natura 2000 najwyższą formą ochrony środowiska w Unii 
Europejskiej, padło też tam stwierdzenie moje że nasi leśnicy, nasze 
społeczeństwo, nasze szkoły tutaj, szkoła technikum leśnego, nasi studenci i 
profesorowie powinni uczyć całą Unię Europejską i Brukselę jak się chroni 
środowisko, to my powinniśmy być centrum wiedzy i jesteśmy centrum wiedzy 
i powinniśmy wskazywać w Niemczech we Francji w Danii jak to środowisko 
chronić a nie ciągle mówić o nas że my to źle robimy. Na tym spotkaniu były 
przedstawione propozycję przez zarząd powiatowy PSL rozwoju terenów ściany 
wschodniej, czy one były zrobione dobrze czy źle, to struktury partyjne 
przygotowały pod moim przewodnictwem, ja myślę że to wywołało dobrą 
dyskusję w konkurencji między opcjami politycznymi na naszym terenie. Dało 
się zauważyć, były komentarze, że może ja sam chcę poprowadzić, że może 
trzeba specjalistów, ja myślę w ten sposób że ja stawiam publiczne wezwanie, 
początek został zrobiony bo nigdy takiej debaty gospodarczej na naszym terenie 
nie było myślę że następna taka debata gospodarcza będzie zorganizowana 
przez PO. Myślę że skutki będą widoczne w niedługim czasie i jeszcze chce 
podkreślić, premier był bardzo zadowolony ze spotkania z młodzieżą, otóż dało 
się zauważyć że po jego wystąpieniu była cisza, premier próbował zachęcić do 
dyskusji, i wtem chłopak któremu brakowało oddechu on się gubił i tracił 
oddech podczas przemówienia ale zabrał głos, poruszył temat gospodarczy, 
następnie zabrali głos inni uczniowie i powiem szczerze ja nie doceniałem 
swoich dzieci, chodzą do tej szkoły ale czasami uważam ich za malutkich, ale 
nasza młodzież moje dzieci i wszystkie dzieci z powiatu hajnowskiego 
naprawdę są na wysokim poziomie gospodarczym, ich pytania które padły na 
tym spotkaniu zaskoczyły premiera Pawlaka. Powiedział że nigdy jeszcze nie 
spotkał się z takimi pytaniami gospodarczymi zadawanymi przez młodzież ,pały 
pytania dotyczące puszczy, Parfieniuka, i innych firm. Jeżeli chodzi o sprawy 
radnego sejmiku wojewódzkiego to taka informacja że dzisiaj, jutro będzie 
ogłoszony  przetarg i może firma hajnowska jakaś by uczestniczyła w nim, na 
remont mostu na ulicy Warszawskiej i na Leśnej przy mleczarni, koszt remontu 
tego mostu to ok. 2 mln. zł, ten most będzie całkowicie zamknięty będzie objazd 
ulicą Górną. Myślę że to jest dobry początek do opracowania planu do remontu 
drogi Hajnówka – Dubicze. Także jeżeli dobrze pójdzie, bo są nie wielkie 
problemy to pod koniec lipca, sierpnia, będzie rozpoczęta budowa drogi 
Zwodzieckie – Hajnówka to koszt to ok. 347 mln. zł i jest to decyzja 
środowiskowa ja bałem się że tutaj będzie się coś złego w tym kierunku działo 
ale idzie wszystko w dobrym kierunku, ale jest jeszcze jeden problem jakby z 
dwoma osobami które nie chcą tam ustąpić 2 m do drogi ale jest to sprawa do 
rozwiązania i myślę takie 2 proste czynniki, inne tematy dotyczą powiatu 
hajnowskiego co się dzieje, bo jest departament kultury był nabór wniosków w 



tym zakresie, pewne nasze instytucje kulturalne a także kościoły złożyły 
wnioski dość dużo z naszego terenu dostało pomoc finansową także w 
niedługim czasie będzie nabór wniosków, ja przepraszam bo to jakby nie 
dotyczy miasta ale pośrednio dotyczy, od 15 maja ruszy program odnowy wsi i 
w tym terenów w ogóle wiejskich i tutaj myślę że parę rzeczy odnośnie tego 
spotkania będzie jutro ale to na razie nie ma co o tych sprawach mówić bo 
ważny jest efekt końcowy który przyczyni się do rozwoju miasta Hajnówka i na 
koniec apeluje do wszystkich konkurencyjnych partii, róbmy konkurencje i 
walczmy na naszym terenie i tutaj Ci którzy najlepszy program przedstawią to 
społeczeństwo będzie teraz decydowało po tej tragedii, będzie patrzyło na 
program a nie na slogany. Dziękuję.                                           
Alicja Chanioło   – radna –  czy ja mogę teraz zadać pytanie?                                          
Leonard Kulwanowski –Przewodniczący Rady Miasta – nie  
Alicja Chaniło  – radna – dlaczego?                                                                              
Wiesław Rakowicz – radny – zdecydowanie nie, bo to nie jest meeting 
polityczny.                                                                                                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta – popełniłbym wielki 
nietakt gdybym przerwał Pańską wypowiedź bo w przypadku moich kolegów 
którzy są z mojej lewej i prawej strony to bym to uczynił, bardzo słusznie Pan 
Rakowicz zauważył, nam wcale nie zależy teraz na meetingach politycznych, 
my zawsze z przyjemnością słuchamy pańskiej relacji, ale zawsze będziemy 
słuchali jej z większą przyjemnością gdy będą one dotyczyć tych problemów 
które dotyczą naszego miasta, które będą mówiły o tym że jest jakaś nadzieja na 
uzyskanie jakiegoś wsparcia, nie tylko dlatego że to Pan jest tylko ta osobą ale 
w ogóle że istnieje taka możliwość, po prostu żebyśmy mieli informacje takie 
bardziej merytoryczne, bo dzisiejsza pańska wypowiedź jest bardzo 
sympatyczna ale są to też wypowiedzi które dotyczą spraw osobistych co nas 
mniej interesuje ale dziękuje Panu za wypowiedź, proszę pamiętać że jest Pan u 
nas zawsze mile widziany.  
Mikołaj Janowski  – Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego – przepraszam 
Panie Przewodniczący, to się więcej nie powtórzy, ja uprzedzałem że dzisiaj 
będzie wyjątkowo. 
Leonard Kulwanowski – dobrze, nie ma problemu. 

  
Do punktu 6 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania i stopnia 
realizacji uchwał Rady Miasta Hajnówka. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 4 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka – jesteśmy 
teraz w punkcie 6, sprawozdanie z wykonania i stopnia realizacji uchwał Rady 
Miasta Hajnówka. Informuję że Burmistrz Miasta przedstawił radnym pisemne 
sprawozdanie ujmujące zestawienie wszystkich podejmowanych uchwał przez 
Radę Miasta i sposób realizacji tych uchwał. Realizacja dotyczyła okresy od 25 
sierpnia 2009 do 16 marca 2010 roku. Czy radni mają jeszcze jakieś pytania? 



Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania. Informuję że radni głosowali 
w sposób następujący – radni głosowali jednogłośnie 17 osób było za 
przyjęciem sprawozdania, zatem stwierdzam że sprawozdanie zostało przyjęte. 
W glosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

  
Do punktu 7 porządku obrad – Informacja o dokonanych umorzeniach 
oraz udzielonych ulgach za 2009 r. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 5 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – Punkt 7 –informacja o 
dokonanych umorzeniach oraz o udzielonych ulgach za 2009 rok. 
Przypominam, że informację dotyczącą umorzeń i ulg dokonanych w Zakładzie 
Gospodarki Mieszkaniowej i w Zakładzie Komunikacji Miejskiej złożyli: 
Zastępca Burmistrza Miasta Pan Bazyl Stepaniuk oraz Skarbnik Gminy pani 
Halina Nowik. Uzasadnienie do informacji złożyli też dyrektorzy zakładów Pan 
Ryszard Sawicki i Pan Anatol Łapiński, byli podczas posiedzeń Komisji i 
udzielali dodatkowych wyjaśnień. Czy radni maja jeszcze pytania co do 
złożonych informacji? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania. 
Informuję że radni głosowali w sposób następujący – radni głosowali 
jednogłośnie, 17 osób było za przyjęciem informacji. Stwierdzam zatem że 
informacja ta została przyjęta. W glosowaniu udział wzięło 17 radnych. 

  
Do punktu 8 porządku obrad – Sprawozdanie roczne z wykonania planu 
finansowego Hajnowskiego Domu Kultury za 2009 r. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 6 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – Punkt 8 – sprawozdanie 
roczne z wykonania planu finansowego Hajnowskiego Domu Kultury za 2009 
rok. Informuję, że sprawozdanie dotyczące działalności finansowej za miniony 
rok złożył Burmistrz Miasta zaś wyjaśnień udzielał Dyrektor Hajnowskiego 
Domu Kultury Pan Andrzej Skiepko, który uczestniczył w posiedzeniach 
komisji. Radni zapoznali się dokładnie z treścią tego sprawozdania. Czy radni 
mają jeszcze pytania co do treści sprawozdania? Bogusław Łabędzki –  radny – 
Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, samo sprawozdanie 
tak naprawdę będzie podlegało w tym roku weryfikacji przez Komisję 
Rewizyjną gdyż punkt ten jest w jej planie pracy  natomiast ja chciałbym tak 
tylko przy okazji że jest dyrektor Hajnowskiego Domu Kultury i jest Pan 
Burmistrz, chciałbym taką jedną kwestię wyjaśnić a być może załatwi się tą 
sprawę raz na zawsze, bo przynajmniej od ubiegłego roku ten temat wynika. 
Chodzi mi o ujęte także w sprawozdaniu koszty przeznaczone na organizowanie 
obchodów świąt państwowych w Hajnówce, tych uroczystości mamy zaledwie 
2 (3 Maja, 11 Listopada) one są tu wrzucone do jednego koszyka razem ze 
spotkaniami klubu anonimowych alkoholików oraz spotkaniami uniwersytetu 
trzeciego wieku które w tej grupie mają największy udział w wydatkowaniu. Ja 
się zastanawiam ile tak naprawdę z tej sumy poświęcamy na uczczenie 



spuścizny naszej narodowej? Władze miasta są odpowiedzialne jakby za 
kreowanie postaw patriotycznych mieszkańców, podmiotem wykonawczym jest 
HDK, czy nie warto by było wreszcie zdecydować na określenie w budżecie 
domu kultury takich sum które będą pozwalały na zorganizowanie uroczystości 
w taki sposób by faktycznie one i przyciągały mieszkańców a przez to 
przekazywały większemu gronu tej idei która jest związana z obchodzeniem 
tych uroczystości, bo w tej chwili takie opinie z niektórych środowisk że jest 
słabe zainteresowanie mieszkańców tymi uroczystościami, moim zdaniem 
można by te opinie sprostować tym stwierdzeniem, że być może 
przygotowujemy nie zbyt atrakcyjnie te uroczystości by tych mieszkańców 
przyciągnąć. Wiadomo że mieszkańcy mają swoje potrzeby i należałoby je 
zaspokoić a nie odfajkowywać tylko że taka uroczystość się odbyła. To jest taka 
pierwsza rzecz która z tym sprawozdaniem mi się nasuwa, natomiast rzecz 
druga to już wynik rozmów z mieszkańcami ale także ze środowiskiem 
oświatowym Hajnówki. Szkoły aby ubogacić swoją ofertę edukacyjną co jakiś 
czas wśród rodziców swoich uczniów organizują ankiety które mają powiedzieć 
jakie są oczekiwania, co szkoła powinna organizować, jaką ofertę edukacyjna 
powinna przygotować i też pojawił się taki projekt żeby HDK taką samą ankietę 
przeprowadził, i tam padłaby odpowiedź jakie tak naprawdę są oczekiwania 
mieszkańców co do oferty jaką byliby zainteresowani. To tak jeszcze przy 
okazji spotkania rady osiedla „Chemiczna”, tam kilkakrotnie pojawiło się coś 
takiego, że my bardzo chętnie dzieci zaangażujemy do wykonywania za nas 
różnych zadań, chętnie dzieci angażujemy do tego żeby angażowały się akcją 
pro–ekologiczną w swoich domach, chętnie angażujemy je do podejmowania 
jakichś profilaktycznych działań, dajemy im ulotki, natomiast tak naprawdę 
mamy problem żeby dzieciakom zapewnić zabawę, ja mówię że rozmawiając z 
mieszkańcami pojawiły się takie 2 przykłady, sugestie dla HDK, jeden z 
przykładów to klub sportowy Żubr który ma opinię takiego miejsca gdzie 
faktycznie wszystkie dzieciaki są chętnie przyjmowane bez względy na to czy 
są tam jakoś predysponowane jakoś specjalnie do udziału w zawodach, do bycia 
przyszłym mistrzem, ale też z tej grupy pomimo takiego masowego udziału jest 
wyłaniana grupa mistrzów, podobna opinia dotyczyła zajęć, ja nie wiem czy 
jeszcze prowadzonych obecnie, zajęć prowadzonych w HDK przez Panią Wierę 
Masajło, które też w opinii rodziców funkcjonują jak te które dawały 
niesamowicie dobrą zabawę dla wielu dzieci i to nie koniecznie jakoś specjalnie 
utalentowanych, ale zapewniały im możliwość występowania, zabawy, bez 
takiego nastawienia na konkretny efekt, jakiś spektakularny. Natomiast spora 
grupa mieszkańców właśnie uważa że tą kulturę koncentruje się za bardzo, żeby 
tam pielęgnować jakieś osobowości i artystycznie uzdolnione, natomiast nie ma 
takiej oferty która szłaby do szerszego grona odbiorców chodzi tu szczególnie o 
ludzi młodych. My tak sobie mówimy że chcemy przytrzymać tu tych młodych, 
Pan Janowski się chwalił że mamy taką młodzież zdolną, no a młodzież zdolna 
musi mieć zaplecze nie tylko w postaci pracy czy mieszkań ale musi mieć także 



ofertę kulturalną, może warto by było i o tą sferę życia tych ludzi zadbać. Myślę 
że to są takie główne ważne rzeczy nad którymi trzeba się zastanowić jeśli 
mówimy o przyszłości Hajnowskiego Domu Kultury. Dziękuję.                    
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta – czy są jakieś jeszcze 
pytania? Nie widzę, więc ewentualnie czy Pan Dyrektor życzyłby sobie by nie 
w sensie polemiki tylko ewentualnie wyjaśnić może jakieś wątpliwości? Proszę 
bardzo.                                                                              
Andrzej Skiepko – Dyrektor Hajnowskiego Domu Kultury –  Panie 
Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, bardzo cieszę się że w ogóle 
byłem zaproszony na komisje, są to spotkania, na których właśnie masę 
wątpliwości możemy rozwiać jak również nakreślić jak to Pan radny powiedział 
pewne działania, z tym co wnosi komisja czy rada i co  do tego jest chyba 
wielka racja i przyzwolenie, natomiast ze spotkania z Komisją Spraw 
Społecznych wynikło, i z tego się bardzo cieszę że w końcu HDK będzie 
odpowiadał od „a” do „z” za uroczystości świąt państwowych, było tak, że 
byliśmy nie raz przygotowani do obchodów natomiast w ostatniej chwili były 
kwestie inne. Jeżeli HDK tak jak mówię od „a” do „z” będzie za to odpowiadał 
to nie znaczy, że nie będzie współpracował z organizacjami pozarządowymi czy 
przy kościelnymi i myślę że to będzie miało sens. Jeżeli chodzi o koszta które tu 
pan radny powiedział że to jest taka a nie inna suma, chcę powiedzieć że my 
jako dom kultury działamy na takich wzajemnych stosunkach z innymi domami 
kultury, nie raz przesyłamy swoje zespoły, swoje dzieciaki aby występowały 
właśnie tam na różnych uroczystościach konkursach i przeglądach, dlatego 
sprowadzamy te zespoły z innych miast się tak zdarzało i te koszty są nie ujęte, 
tak jak powiedziałem za to że HDK odpowiada, natomiast taki scenariusz jak on 
ma wyglądać, może właśnie zatwierdzi Rada Miasta, to tak na marginesie.  
To co mówił Pan Łabędzki to ja tego troszkę nie rozumiem, otóż w tej chwili w 
roku 2009 działa 23 różne zespoły także między innymi Pani Wiery Masajło, 
uczestniczy tygodniowo w zajęciach ponad 500 dzieciaków, młodzieży i osób 
starszych, my mamy w tej chwili problem z lokalizacją tych wszystkich zadań, 
które sobie założyliśmy i muszę powiedzieć, że niestety w tym zakresie 
przeinwestowaliśmy gdyż ja bardzo często i lekko ulegam różnym 
organizacjom pozarządowym aby skorzystały z sali a wtedy sam szukam po 
Hajnówce sal do prowadzenia zajęć aby nie przepadały, bo niektóre są płatne a 
rodzice mają różne wątpliwości dlatego te zajęcia są przekładane nawet do 
innych sal. Najlepiej jakby była tylko sala wolna przygotowana tylko do działań 
naszych HDK dlatego ja rozumie wielu z Państwa sugestie gdzie 
stowarzyszenia czy też firmy nie maja takich sal i my po prostu chcemy 
użyczać, wiadomym jest też, że muszę też pobierać nie wysoką odpłatność 
nawet od stowarzyszeń aby być zgodnym z prawem. Jeżeli chodzi generalnie o 
działalność w domu kultury organizujemy w tym roku ok. 150 różnych imprez. 
W 2009 roku uczestniczyło w imprezach prawie 5,5 tys. ludzi i chcę Państwu 
tylko uzmysłowić fakt taki, że maj ma 31 dni, oprócz zajęć które prowadzimy 



non stop z dziećmi, mamy różnych 26 przedsięwzięć związanych czy z 
wynajmem czy z konkursami czy z festiwalami czy też koncertem, wynajem 
sali a to jest związane z przedstawianiem hoteli. Załoga się dwoi i troi, w święta 
czy nie, cały czas pracujemy, do tego dodam że w przeciągu ostatnich 3 lat 
udało mi się pozyskać też sponsorów, którzy wyremontowali lub przekazali na 
cele HDK różne urządzenia w postaci mebli sprzętu na sumę ok.60 tys. zł, także 
tutaj nasza działalność w zabezpieczeniu nie tylko tych najprostszych dóbr 
kultury, bo jakbym miał budżet 2 mln to mógłbym szastać tym na lewo i prawo, 
my przede wszystkim stawiamy na dzieci i młodzież , to jest proszę Państwa 
mała szkółka ok. 500 dzieciaków i młodzieży która przychodzi na zajęcia do 
tego ściągamy instruktorów z Białegostoku gdyż nie mamy swojej 
wykształconej kadry w Hajnówce i to jest problem, mój jak i HDK, w tej chwili 
każdego fachowca z dziedziny kultury muzyki, tańca i od teatru od razu mogę 
zatrudnić gdyż takie potrzeby są. Przykładowo mój pracownik zarabia ok. 2 tys. 
natomiast ten który przyjeżdża z Białegostoku raz w tygodniu dostaje 1700 zł 
bo za inną sumę nie przyjedzie. Dzieląc to przez 8 przyjazdów jest to 200 zł z 
groszami, doliczając paliwo, czas przejazdu i prowadzenie zajęć. Także to tyle 
wyjaśnień. Serdecznie mogę zaprosić na koncert 3 Majowy o godz. 17, będzie 
to koncert niezwykle patriotyczny ale również w jakiś tam sposób przepojony tą 
tragedią z 10 kwietnia. Chcemy przypomnieć sylwetki najważniejszych osób w 
Państwie, oraz osób które zginęły z województwa podlaskiego. Dziękuję.                                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – przystępujemy wobec tego 
do głosowania nad złożonym sprawozdaniem. Informuję że radni głosowali w 
sposób następujący: 17 osób było za przyjęciem sprawozdania 1 przeciw nie 
było., 1 osoba wstrzymała się od głosowania. Stwierdzam, że sprawozdanie 
zostało przyjęte. W glosowaniu udział wzięło 18 radnych.  

  
Do punktu 9 porządku obrad – Sprawozdanie roczne z wykonania planu 
finansowego Miejskiej Biblioteki Publicznej za 2009 r. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 7                                                                               
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 9 – 
sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego Miejskiej Biblioteki 
Publicznej za 2009 rok. Informuję że sprawozdanie za 2009 rok przedstawił 
Burmistrz Miasta zaś dodatkowych szczegółowych informacji udzielała w 
czasie posiedzeń komisji pani Halina Wojskowicz dyrektor biblioteki. Radni 
zapoznali się z treścią sprawozdania. Czy są pytania do treści sprawozdania?                                                                                                                        
Wiesław Rakowicz – radny –  nie jest to co prawda pytanie ale w związku z 
tym że rozmawialiśmy o tym na komisji i nie znaleźliśmy w żaden sposób 
jakiegoś złotego środka, ja tutaj chciałbym do wszystkich radnych jak również 
do Pana Burmistrza zaapelować abyśmy coś spróbowali z tym zrobić. Drodzy 
Państwo w wydatkach rzeczowych biblioteki 33 749 zł jest to czynsz za lokal, 
energia cieplna 40 455 zł co nam daje łącznie 74 204 zł to jest bardzo dużo, to 
jest 12 % budżetu biblioteki, mogę tylko powiedzieć że w wydatkach jest 



również kwota na książki 38 tys. zł. To jest jakieś takie przedziwne. Zakład 
Gospodarki Mieszkaniowej jest jednostką organizacyjną Rady Miasta, 
Biblioteka Publiczna jest jednostką organizacyjną niejako Rady Miasta. Gdzie 
my przelewamy te pieniądze? Jest dotacja dla Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej, jest dotacja do biblioteki, ja tego jakoś tak do końca nie 
rozumiem. Jeżeli gdzieś robię błąd w tym swoim myśleniu to bardzo prosiłbym 
żeby to jakoś mi wytłumaczyć. W każdym razie gdybyśmy popatrzyli na ten 
czynsz to jest prawie 34 tys. zł czyli tyle samo co na książki co jest 2 812 zł i 41 
gr na miesiąc. Tyle musi zapłacić do ZGM Pani Dyrektor naszej biblioteki. Coś 
tu chyba jest nie tak. Nie jestem pewien, ja nie mam pomysłu ale poddaje pod 
rozwagę i w jakiś sposób trzeba by się nad tym zastanowić czy my przesuwamy 
pieniądze po to tylko żeby je przesuwać, czy możemy powiedzmy jakąś kwotę 
jako że to jest nasza jednostka biblioteka jakąś tą  kwotę czynszową uszczuplić, 
nie wiem nie mam pojęcia, ale powinniśmy się tutaj nad tym zastanowić bo są 
to bardzo duże kwoty. Dziękuję.                                                                                                                 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  czy są jeszcze jakieś 
pytania? Rozumiem że pan Rakowicz dotknął problemu który jest bardzo 
istotny dla Pani Dyrektor, słyszy to Pan Burmistrz oraz dyrektor ZGM                                                                                                   
Wiesław Rakowicz – radny –  i będzie zapisane w protokole.                                
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  tak, dlatego też miejmy 
nadzieję że jakaś możliwość rozwiązania tego problemu będzie. Czy są jeszcze 
pytania? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania. Informuję że radni 
głosowali w sposób następujący – radni głosowali w sposób jednogłośny, 18 
osób było za przyjęciem sprawozdania. Dlatego stwierdzam że sprawozdanie 
zostało przyjęte. W glosowaniu udział wzięło 18 radnych.  

  
Do punktu 10 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji „ Programu 
współpracy miasta Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 
r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2009” r. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 8                                                                                          
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –w tej chwili mamy punkt 10 
– sprawozdanie z realizacji programu współpracy miasta Hajnówka z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie za 2009 rok. Sprawozdanie przygotował Sekretarz Gminy 
Jarosław Grygoruk zaś Pani Barbara Dmitruk z Referatu Polityki Gospodarczej 
służyła dodatkowymi wyjaśnieniami. Informuje też że Komisja Rewizyjna Rady 
Miasta na posiedzeniu w dniu 7 kwietnia br. dokonała kontroli i nie stwierdziła 
uchybień co potwierdziła w głosowaniu. Czy są jakieś pytania związane z 
treścią programu? Bogusław Łabędzki – radny – Panowie Przewodniczący, 
Panie Burmistrzu, Wysoka Rado, ja może nie tyle pytanie co refleksja taka która 
pojawia się kiedy analizuje się 3 z  dzisiejszych sesyjnych materiałów. Najpierw 



mieliśmy informację o dokonanych umorzeniach później mieliśmy 
sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego biblioteki teraz mamy 
sprawozdanie ze współpracy miasta z organizacjami pozarządowymi. W czasie 
kontroli komisji rewizyjnej myśmy się dowiedzieli że jedna z tych organizacji 
która otrzymuje od miasta pieniądze potrzebne na jej wykonywanie w postaci 
dofinansowania jakiegoś programu, zalega jednocześnie na rzecz miasta z 
opłatami za czynsz, to wcale nie przeszkadza jej funkcjonować, natomiast w 
przypadku biblioteki znaczny procent jej budżetu wraca do innej jednostki 
budżetowej miejskiej w postaci opłat za czynsz. Może warto by było 
przemyśleć tutaj i sposób egzekwowania tych opłat zaległych miastu przez 
organizacje pozarządowe. Dziękuję.                                                                                                                
Mikołaj Janowski  – Radny Sejmiku Województwa Podlaskiego – Panie 
Przewodniczący ja chciałbym skomentować wypowiedź, pana radnego. 
Szanowni Państwo my wielu rzeczy nie doceniamy, może być tak że to 
stowarzyszenie które zalega z odpłatnością dla miasta przynosi większe 
korzyści niż ta płatność, bo w kwestii radnych i w kwestii miasta jest 
zwiększanie i mnożenie tych stowarzyszeń na rzecz pozyskiwania środków 
wewnętrznych. Bo rada miasta, burmistrz nie może skorzystać z funduszy a 
stowarzyszenia mogą. Tutaj należało by Panie radny się zastanowić bo być 
może to stowarzyszenie ściąga więcej środków pomocowych niż zalega i to jest 
bardzo ważne.. Każde stowarzyszenie najdrobniejsze jest bardzo ważne i cenne.                                                                                                     
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  ja rozumiem  pańską 
wypowiedź, wypowiedź radnego, jako próbę możliwości szukania pomocy tej 
czy innej właśnie funkcjonującej organizacji która działa na rzecz naszego 
środowiska. Nie wchodźmy w tej chwili w ocenę, czy one są bardziej widoczne 
czy są mniej widoczne. Ja uważam że głos ten jest związany z udzielaniem 
pomocy. Taka jest nasza tutaj zasada. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę a 
zatem przystępujemy do głosowania nad sprawozdaniem. Informuję że radni 
głosowali w sposób następujący – 18 głosów za przyjęciem sprawozdania a 
zatem stwierdzam, że sprawozdanie zostało przyjęte. W glosowaniu udział 
wzięło 18 radnych.  

  
Do punktu 11 porządku obrad – Sprawozdanie z realizacji Miejskiego 
programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii Gminy miejskiej Hajnówka za 
2009 rok 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 9 
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – punkt 11 – sprawozdanie z 
realizacji miejskiego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz programu przeciwdziałania narkomanii gminy miejskiej 
Hajnówka za 2009 rok. Sprawozdanie z realizacji programu złożył Pan Jarosław 
Grygoruk – sekretarz gminy, Pani Joanna Wróbel jako koordynator programu 
służyła dodatkowymi informacjami związanymi z programem i jego realizacją. 



Informuje też że komisja rewizyjna na posiedzeniu w dniu 7 kwietnia 2010 nie 
stwierdziła uchybień przy realizacji programu za rok 2009.Czy radni mają 
jeszcze jakieś pytania związane z treścią sprawozdania? Nie widzę a zatem 
przystępujemy do głosowania. Informuję że radni głosowali jednogłośnie za 
przyjęciem sprawozdania a zatem stwierdzam że sprawozdanie zostało przyjęte. 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 

  
Do punktu 12 porządku obrad – Sprawozdanie roczne z wykonania 
budżetu za 2009 r. 
Przedmiotowe sprawozdanie załącznik nr 10                                                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – i ostatnie sprawozdanie 
przed podejmowaniem uchwał, sprawozdanie najważniejsze dla dzisiejszego 
posiedzenia naszej rady miasta; sprawozdanie roczne z wykonania budżetu 
miasta za 2009 rok, tak jak powiedziałem jest to bardzo ważne sprawozdanie 
gdyż jest ściśle związane z podjęciem uchwały dotyczącej udzielenia bądź nie 
udzielenia absolutorium burmistrzowi miasta. Sprawozdanie zostało 
przedstawione radnym wraz z innymi materiałami Pani Halina Nowik – 
skarbnik gminy uzupełniała sprawozdanie dodatkowymi wyjaśnieniami. 
Przedstawiam teraz treść uchwały regionalnej izby obrachunkowej w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez burmistrza miasta Hajnówka 
sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2009 rok. Uchwała składu orzekającego 
RIO w Białymstoku dnia 17 marca 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
przedłożonym przez burmistrza miasta Hajnówka sprawozdaniu z wykonania 
budżetu za 2009 rok. Na podstawowi art. 13 pkt 5 oraz art. 19 ust 2 ustawy z 
dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych i w 
sprawie wyznaczania składów orzekających i przewodniczących w siedzibie 
RIO w Białymstoku i w zespołach zamiejscowych w Łomży i w Suwałkach 
skład orzekający w osobach: przewodniczący Aleksander Piszczatowski – 
członek kolegium w Białymstoku, członkowie ; Bogusław Dębski i Agnieszka 
Gierasimiuk uchwala co następuje: opiniuje pozytywnie przedłożone przez 
Burmistrza miasta Hajnówka sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009 rok 
Uzasadnienie: opinia powyższa została wydana na podstawie przeprowadzonej 
analizy sprawozdań z wykonania budżetu za 2009 rok. Tu następuje 13 
sprawozdań, wymienione są te sprawozdania. Państwo mają przed sobą, każdy 
radny takie uzasadnienie i kończy się to uzasadnienie stwierdzeniem od 
niniejszej uchwały służy prawo odniesienia i odwołania do pełnego składu 
kolegium RIO w Białymstoku ul Branickiego 13.Podpisał przewodniczący 
składu orzekającego Aleksander Piszczatowski. To był dokument składu 
orzekającego RIO, proszę teraz przewodniczącego komisji rewizyjnej o 
przedstawienie opinii dotyczącej złożonego sprawozdania oraz wniosku 
dotyczącego udzielenia absolutorium.                                                                                       
Mikołaj Szarejko  – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miasta  panie 
przewodniczący, wysoka rado – uchwała nr 1 komisji Rewizyjnej Rady Miasta 



Hajnówka dnia 7 kwietnia 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o 
przedłożonym przez burmistrza miasta Hajnówka sprawozdaniu rocznym z 
wykonania budżetu za 2009 rok. Na podstawie stosownych przepisów prawnych 
komisja podjęła w osobach Szarejko Mikołaj –przewodniczący, członkowie: 
Alicja Chaniło, Wiera Masajło, Michał Szpakowicz, Bogusław Łabędzki i 
Grzegorz Surel uchwala co następuje: opiniuje pozytywnie przedłożone przez 
burmistrza miasta Hajnówka sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za 
2009 rok. Uzasadnienie: komisja po analizie sprawozdania nie stwierdza 
uchybień przy wykonaniu budżetu miasta w 2009 roku. Komisja rewizyjna liczy 
6 osób, na posiedzeniu obecnych było też 6 radnych, za przyjęciem 
sprawozdania głosowało 5 radnych i jedna osoba wstrzymała się od głosowania, 
głosów sprzeciwu nie było. W głosowaniu wzięło udział 6 radnych.Podpis 
przewodniczącego komisji. Uchwała nr 2 Komisji Rewizyjnej z dnia 7 kwietnia 
2010 w sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowi miasta Hajnówka za 
2009 rok. Na podstawie stosownych przepisów prawnych komisja podjęła w 
osobach Szarejko Mikołaj – przewodniczący, członkowie: Alicja Chaniło, 
Wiera Masajło, Michał Szpakowicz, Bogusław Łabędzki i Grzegorz Surel 
uchwala co następuje – wnioskuje o udzielenie absolutorium burmistrzowi 
miasta Hajnówka za 2009 rok. Uzasadnienie: po analizie sprawozdania 
rocznego z wykonania budżetu za 2009 rok komisja wnioskuje o udzielenie 
burmistrzowi miasta Hajnówka absolutorium za 2009 rok. Komisja rewizyjna 
liczy 6 osób,na posiedzeniu obecnych było 6 osób, za przyjęciem wniosku 
głosowało 4 radnych, głosów przeciw nie było 2 radnych wstrzymało się od 
głosu. Podpis przewodniczącego komisji. Dziękuję.                                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady Miasta  –proszę Państwa 
zgodnie z procedurą przedstawię teraz uchwałę Izby Regionalnej będącej opinią 
o wyrażonym wniosku Komisji Rewizyjnej. Uchwała nr 2–0036–51/10 składu 
orzekającego RIO w Białymstoku z dnia 14 kwietnia 2010 roku w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w 
Hajnówce wniosku o udzielanie burmistrzowi miasta Hajnówka absolut za 2009 
rok. Na podstawie art. 13 pkt 8 i art. 19 ustawy z dnia 17 października z 1992 
roku o regionalnych izbach obrachunkowych oraz zarządzenia nr 1/05 Prezesa 
RIO w Białymstoku z dnia 27 kwietnia 2005 roku w sprawie wyznaczenia 
składów orzekających i przewodniczących działających w siedzibie RIO w 
Białymstoku i w zespołach zamiejscowych w Łomży i w Suwałkach: skład 
orzekający w osobach: przewodniczący Aleksander Piszczatowski – członek 
kolegium w Białymstoku, członkowie ; Bogusław Dębski i Agnieszka 
Gierasimiuk postanawia stwierdzić że wniosek komisji rewizyjnej Rady Miasta 
w Hajnówce spełnia wymogi określone w ustawie o samorządzie gminnym i w 
ustawie o finansach publicznych a w szczególności: dotyczy budżetu, oparty 
jest na opinii komisji rewizyjnej o wykonaniu budżetu, skład komisji w świetle 
oświadczenia przewodniczącego Rady Miasta jest zgodny z wymogami ustawy 
o samorządzie gminnym, od niniejszej uchwały służy prawo wniesienia 



odwołania do pełnego składu kolegium RIO w Białymstoku ul. Branickiego 13. 
Podpisał przewodniczący składu orzekającego Aleksander Piszczatowski. 
Proszę Państwa a zatem, nie pozostaje mi nic innego jak powiedzieć że 
otwieram dyskusję nad złożonym sprawozdaniem. Jeżeli są z naszej strony 
jeszcze jakieś pytanie to bardzo proszę o ich zadanie.                                                                                         
Grażyna Wereszczyńska – radna –  ja chciałam spytać, ponieważ zaległości na 
koniec roku 2009 w podatku od nieruchomości osób fizycznych wynosiły 423 
tysiące 700 zł od osób prawnych 972 tysiące. Jak one się mają, czy już zostały 
uregulowane?                                                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  czy są jeszcze jakieś 
pytania? Nie widzę, także panie burmistrzu proszę.                                               
Anatol Ochryciuk  – Burmistrz Miasta Hajnówka  –panie przewodniczący, 
wysoka rado, odpowiadając na to pytanie informuję, zaległości od osób 
fizycznych zawsze były, są i prawdopodobnie będą, oczywiście skala tych 
zaległości nie powinna być duża w wysokości powiedziałbym kontrolowanej. 
W tym przypadku to osoby fizyczne nie jest to skala duża bo łączna kwota od 
osób fizycznych, windykowanych podatków rzędu 5 mln. zł, to ten procent nie 
jest duży i nie jest to istotny problem. Natomiast kwota powyżej 900 tys. zł gdy 
chodzi o osoby prawne i jest to już istotny procent i w tej sprawie podejmowane 
są działania, najbliższe działania które zamierzamy realizować to prowadzimy 
rozmowy z zakładami maszynowymi HAMECH dot. przejęcia pewnych 
składników nieruchomości za zaległe podatki. Od razu informuję przy tym że 
egzekwowanie podatków zaległych od tej firmy byłoby bez skuteczne bo nie ma 
z czego ściągać a gdybyśmy pozajmowali np. konta bankowe to byśmy położyli 
firmę. Firma ma takie składniki majątkowe które chętnie przekaże i w tej 
sprawie rozmawialiśmy z kierownictwem odpowiedniego departamentu w 
ministerstwie skarbu, natomiast te nieruchomości które byśmy pozyskali za 
zaległe podatki natychmiast znajdą użytkownika w postaci naszej spółki PUK. 
Takie rozwiązania tutaj znajdujemy i również ta spółka będzie chciała 
zainwestować w nieruchomości.                                                                       
Grażyna Wereszczyńska – radna– Panie Burmistrzu dochody uzyskane od 
osób fizycznych z tego podatku wyniosły 2 mln 600 tys., te osoby fizyczne 
które zalegają z ich płatnością 400 tys. czyli łącznie przypis wynosił ok 3 mln 
zł. 400 tys. to jest prawie 10 %. Jeszcze gorsza sytuacja jeśli chodzi o osoby 
prawne. Czy nie czas najwyższy zastanowić się nad wysokością tych stawek, od 
wielu tal o tym mowie i o to walczę bo jest ta stawka za wysoka.  Anatol 
Ochryciuk –  Burmistrz Miasta – ale to nie jest pytanie na dzisiaj, bo tym 
będziemy zajmować się w swoim czasie, natomiast nie zupełnie z tym się 
można zgodzić w działalności firm udział podatków od nieruchomości, w 
zależności do rodzaju działalności firm to jest pół procenta czyli to nie rzutuje 
na kondycję tych firm, natomiast jesteśmy w stanie,miejmy nadzieje, 
wychodzenia z kryzysu, być może niektóre przedsiębiorstwa złapią oddech .                                                                       
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  rozumiem że jest to kwestia 



poważniejsza to co pan burmistrz stwierdził że jest to sprawa, którą no można 
jeszcze dalej w jakiś sposób zastanawiać się. Czy są jeszcze pytania? Nie widzę 
a zatem zamykam dyskusję dotyczącą sprawozdania rocznego z wykonania 
budżetu miasta za rok 2009 i przystępujemy do głosowania nad przyjęciem 
sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za rok 2009. Informuję ze radni 
głosowali w sposób następujący: 12 osób było za przyjęciem sprawozdania, 
przeciw nie było,6 radnych wstrzymało się od głosowania. Stwierdzam zatem że 
rada miasta sprawozdanie roczne z wykonania budżetu za rok 2009 przyjęła. W 
glosowaniu udział wzięło 18 radnych.                                                                                         
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – będziemy mieli za 
chwileczkę punkt 13 podjęcie uchwał ale robimy w tej chwili 10 min przerwę i 
proszę radnych żeby pozostali w sali bo podobno chcemy siebie nawzajem 
uwiecznić na chwałę dla potomnych –czyli zdjęcie będziemy robili.  
 
Do punktu 13 porządku obrad                                                                    

 A/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  proszę państwa 
wznawiam obrady po przerwie, przypominam że jesteśmy w punkcie 13 
podjęcie uchwał a dokładnie w punkcie 13a –udzielenie absolutorium 
burmistrzowi miasta za 2009 rok Przypominam że absolutorium jest 
udzielane za wykonanie budżetu w minionym roku 2009. Dlatego też opinie 
Komisji Rewizyjnej oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczyły 
przedstawionego sprawozdania jako najważniejszego dokumentu, treść 
przedstawionych dokumentów przedstawionych w poprzednim punkcie 12 a 
szczególnie analiza złożonego sprawozdania z wykonania budżetu są 
podstawą do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia lub nie udzielenia 
absolutorium. Przypomnę że poszczególne komisje opiniowały projekt 
uchwały i proszę teraz przewodniczących komisji o udzielenie opinii.                                                                        
Grzegorz Tomaszuk – Przewodniczący Komisji Polityki Gospodarczej –  w 
przypadku absolutorium nasza komisja polityki gospodarczej podjęła taką 
decyzję że radni podejmą decyzję na sesji.                                                   
Wiera Masajło – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych –  komisja 
spraw społecznych również na sesji podejmie decyzję.                         
Wiktor Dzik  – Przewodniczący Komisji Infrastruktury Komunalnej i  
Samorządu  – komisja infrastruktury komunalnej i samorządu wnioskuje o 
przyjęcie materiału, za było 5 radnych, przeciw nie było, wstrzymujących 
się głosów nie było, w głosowaniu brało udział 5 radnych.                                                                                                            
Leonard Kulwnowski  – Przewodniczący Rady  –  i czy teraz radni mają 
jeszcze jakiekolwiek pytania? Nie widzę a zatem przystępujemy do 
głosowania nad udzieleniem absolutorium burmistrzowi miasta za 2009 rok. 
Informuję że radni głosowali w sposób następujący: 13 osób za udzieleniem, 
przeciw nie było radnych i 5 osób wstrzymało się. Stwierdzam zatem że 
Rada Miasta udzieliła burmistrzowi absolutorium za 2009 rok. W 
głosowaniu udział wzięło 18 radnych.                                        



Anatol Ochryciuk  – Burmistrz Miasta  – Wysoka Rado, Panie 
Przewodniczący, chciałbym serdecznie podziękować za udzielenie mi 
absolutorium, ale przede wszystkim chciałbym podziękować dla moich 
współpracowników którzy tak prowadzili realizację budżetu by dzisiaj rada 
miasta miała podstawy aby to absolutorium było przyznane. Dziękuje zatem 
wszystkim którzy się do tego przyczynili swoja pracą i wtedy kiedy robili 
sprawozdanie z realizacji budżetu za rok 2009. Nie mamy obaw że istotne 
pozycje w budżecie realizacji mogą być źle oceniane. Dzisiaj z poczuciem 
dobrze spełnionego obowiązku, możemy przyjąć uchwałę wysokiej rady. 
Dziękuję. 
 
Uchwała Nr XXXV/ 206 / 10 w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Miasta za 2009 rok –  załącznik nr 11 
 

 B/ Leonard Kulwanowski – proszę państwa jesteśmy w punkcie 13 b naszego 
porządku obrad – upoważnienie burmistrza miasta do podpisywania 
zobowiązań wekslowych zabezpieczających planowane do zaciągnięcia 
kredyty. Dodatkowych informacji dotyczących projektu uchwały udzielała 
skarbnik gminy – Halina Nowik stwierdzając m.in. że udzielone 
upoważnienie burmistrzowi umożliwi przygotowanie dokumentów do 
zaciągania określonych kredytów oraz przeprowadzania procedur 
przetargowych związanych z budową zakładu gospodarowania odpadów. 
Pisemne uzasadnienie zostało przedstawione radnym razem z projektem 
uchwały, proszę przewodniczących komisji o przedstawienie opinii 
dotyczącej projektu uchwały.                                                                                                        
Grzegorz Tomaszuk – komisja polityki gospodarczej wnioskuje za 
przyjęciem materiału i wszyscy radni głosowali za tym.                                   
Wiera Masajło – komisja spraw społecznych wnioskuje o przyjęcie 
materiału.                                                                                                              
Wiktor Dzik  – komisja infrastruktury komunalnej i samorządu wnioskuje o 
przyjęcie materiału za głosowało 5 radnych, przeciw nie było, 
wstrzymujących się głosów nie było, głosowało 5 radnych.   
Leonard Kulwanowski – czy radni mają jeszcze jakieś pytania i 
wątpliwości? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały. Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący –17 osób było za przyjęciem projektu, przeciw nie odnotowano 
i 1 osoba wstrzymała się od głosu. Stwierdzam zatem że projekt uchwały 
został przyjęty.  
Uchwała Nr XXXV/ 207 / 10 w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta  
do podpisywania zobowiązań wekslowych zabezpieczających planowane do 
zaciągnięcia kredyty –  załącznik nr 12 
 

 C/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –punkt 13 c porządku sesji 



zmiany uchwały nr XXXIV/231/02 Rady Miasta Hajnówka z dnia 24 
kwietnia 2010 roku w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg miejskich 
miasta Hajnówki ich przebiegu oraz nadania nazwy ulicy. Uzasadnienie do 
uchwały przedstawiła Pani Agnieszka Masalska – kierownik referatu 
dodatkowe wyjaśnienia składał Pan Janusz Woszczenko – podinspektor w 
referacie. Wszyscy radni, to stwierdziłem po analizie dokumentów, podczas 
posiedzeń komisji pozytywnie opiniowali treść uchwały, a zatem pytam czy 
są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę więc przystępujemy do głosowania nad 
przyjęciem projektu uchwały. Informuje że radni głosowali jednogłośnie za 
przyjęciem projektu uchwały czyli 18 osób było za. Stwierdzam że projekt 
uchwały został przyjęty a dodatkowa informacja jest taka że pojawiła się w 
rejestrze naszych ulic ulica Pogodna, tak będzie się ona nazywała.  
Uchwała Nr XXXV/ 208 / 10 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/231/02 
Rady Miasta Hajnówka  z dnia 24 kwietnia 2020 r. w sprawie zaliczenia 
dróg do kategorii dróg miejskich miasta Hajnówki i ich przebiegu oraz 
nadania nazwy ulicy – załącznik nr 13 
 

 D/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – punkt 13 d zaliczenie 
drogi do kategorii dróg gminnych miasta Hajnówki i ich przebiegu oraz 
nadania nazwy ulicy. Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani 
Agnieszka Masalska – kierownik referatu a dodatkowych wyjaśnień 
udzielał podobnie jak przy poprzednim projekcie uchwały Pan Janusz 
Woszczenko. Podobnie też jak w poprzednim punkcie  wszyscy radni 
pozytywnie opiniowali projekt uchwały, czy są jeszcze pytania do 
wnioskodawcy? Nie widzę a zatem przystępujemy do głosowania nad 
projektem. Informuję że radni głosowali w sposób jednogłośny za 
przyjęciem projektu uchwały czyli 18 osób było za. Stwierdzam że projekt 
uchwały został przyjęty i dodatkowa informacja że pojawiła nam się ulica 
Konwaliowa 
Uchwała Nr XXXV/ 209 / 10 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg 
gminnych miasta Hajnówka oraz nadania nazwy ulicy. – załącznik nr 14 
 

 E/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – jesteśmy w punkcie 13 e 
nadanie nazwy rondu w mieście Hajnówka. Uzasadnienie do projektu 
uchwały złożył Burmistrz Miasta, wszyscy radni pozytywnie zaopiniowali 
projekt uchwały, dodatkowo informuję bo być może że radni tego nie 
zauważyli bo krótki był czas na dokładną analizę, informuję że 
wnioskodawca dokonał drobnej ale bardzo ważnej poprawki w paragrafie 1 
ust 1 projektu uchwały w wyrazie Abp co oznacza w skrócie arcybiskup 
wszystkie  litery były zapisane małymi literami i zakończone kropką po 
zweryfikowaniu pierwsza litera jest zapisana dużą literą a kropki już nie ma, 
i to jest zmiana o której informuje Państwa bo to jest mój obowiązek. Czy 
jeszcze są może jakieś uwagi do projektu tej uchwały? Nie widzę a zatem 



przystępujemy do głosowania. Informuję że radni głosowali w sposób 
następujący – wszyscy radni głosowali za przyjęciem, więc stwierdzam że 
rada miasta projekt przyjęła. W glosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
Uchwała Nr XXXV/ 210 / 10 w sprawie nadanie nazwy rondu w mieście 
Hajnówka  załącznik nr 15 
 

 F/ Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – punkt 13 f w sprawie 
utworzenia odrębnych obwodów głosowania w wyborach Prezydenta 
Rzeczypospolitej zarządzonych na dzień 20 czerwca 2010 roku. 
Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił pan sekretarz gminy Jarosław 
Grygoruk. Czy są jeszcze pytania? Czy ewentualnie wnioskodawca 
powinien jakieś jeszcze wątpliwości wyjaśnić? Wydaje mi się że sprawa jest 
chyba jednoznaczna. Zatem przystępujemy do głosowania nad przyjęciem 
projektu uchwały. Informuję że radni głosowali w sposób następujący –radni 
głosowali jednogłośnie, 18 osób było za przyjęciem uchwały a zatem 
stwierdzam że projekt uchwały został przyjęty.  
Uchwała Nr XXXV/ 211 / 10 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów 
głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej zarządzonych na 
dzień 20 czerwca 2010 roku  załącznik nr 16 
 

 Do punktu 14 porządku obrad  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – proszę Państwa punkt który 
zawsze jest, któremu zawsze poświęcamy więcej uwagi a mianowicie dzisiaj 
jest to punkt 14, czyli punkt dotyczący wolnych wniosków i zapytań Proszę 
radnych zatem o zgłaszanie konkretnych wniosków,pytań związanych z życiem 
naszego miasta.  
Grażyna Wereszczyńska – radna –  Panie Burmistrzu, Panowie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, ja do Pana Burmistrza 
mam właściwie trzy takie sprawy, zapytania może nawet i wnioski. Pierwsza 
sprawa to „tragedia smoleńska”, 10 kwietnia każdy z nas zetknął się z tragiczną 
informacją, najpierw niedowierzanie potem szok, a potem naturalna kolej 
rzeczy, każdy z nas chciał oddać hołd wszystkim zmarłym, i co się dzieje? W 
Hajnówce w niedzielę msza święta w Kościele Podwyższenia Krzyża Świętego, 
w Kościele pod wezwania Św. Cyryla i Metodego również w cerkwiach 
odbywają się stosowne nabożeństwa , ale każdy z mieszkańców chciałby też 
gdzieś zapalić ten znicz jak na grobie każdego bliskiego zmarłego. Część 
przychodzi pod Urząd Miasta gdzie przy maszcie jest flaga z kirem opuszczona 
do połowy, część zastanawia się czy może postawić przy pomniku ofiar różnych 
wojen i do czego zmierzam, otóż w poniedziałek kilka smsów i telefonów 
zbieramy się o godzinie załóżmy 16. Zebrała się grupa osób przed Urzędem 
Miasta właśnie, grupa która już przygotowała zdjęcia, przynajmniej          
białostoczan, pary prezydenckiej i ludzi związanych z naszym regionem, którzy 
zginęli w tej tragicznej katastrofie. Zdjęcia zostały umieszczone przy maszcie i 



to już był dla mieszkańców miasta sygnał, że kto chce uczcić może tu przyjść i 
złożyć kwiaty zapalić znicz. W tym momencie znowu zebrała się grupa 
inicjatywna i tu chciałam właśnie podziękować proboszczom obydwu parafii 
katolickich, ks. proboszczowi Józefowi Poskrobko, ks. Zygmuntowi 
Bronickiemu, ks. mitratowi Niegierewiczowi za inicjatywę wspólnej modlitwy 
naszej i tego marszu milczenia tu pod maszt przy Urzędzie Miasta. Chciałam z 
tego miejsca również podziękować i tym osobom które sporządziły te fotografię 
w tych ramkach Mietkowi Gmitrowi, Henrykowi Łukaszewiczowi, ale do czego 
zmierzam, w obliczu kryzysu czuliśmy się wszyscy jacyś tacy nieporadni i 
myślę że oczy nasze były zwrócone właśnie na urząd burmistrza jako 
przeniesienie tej władzy państwowej, bo to władza samorządowa jest, ale 
przeniesienie tej władzy państwowej na nasze lokalne tu środowisko, zabrakło 
mi jakieś takiej koordynacji nas wszystkich, każdy na swój sposób działał ale 
zabrakło mi tej koordynacji właśnie która nastąpiła dopiero bodajże w czwartek  
i nasuwa mi się taki wniosek, żeby był ktoś w urzędzie czy w domu kultury 
odpowiedzialny za taką koordynację, tak jak święcimy np. Święto 3 Maja czy 
11 Listopada i w tym samym czasie odbywają się nabożeństwa w kościele i w 
cerkwi i potem jest ten wspólny przemarsz, to samo mogło nastąpić już w 
poniedziałek. Uczniowie zastanawiali się gdzie mogą zapalić znicz w jaki 
sposób mogą oddać hołd tym zmarłym nawet nie wiedzieliśmy co im w 
zasadzie powiedzieć, uczmy ich też patriotyzmu i odpowiednich zachowań i w 
ślad za tym oprócz tego chce jeszcze nawiązać właśnie do tego co już dzisiaj 
było mówione. Szanowni Państwo odnoszę takie wrażenie że momentami 
wstydzimy się chyba tej Polski, że my mieszkamy w Polsce, czy to nie wstyd 
żeby na obchody święta podkreślam że państwowego wydatki merytoryczne 
były tak niewielkie, dla nas to powinien być to priorytet i argument, a kto na to 
przyjdzie nie jest dla mnie argumentem, co prawda nie ma przymusu żeby ten 
czy ów przyszedł ale myślę że odpowiednie działanie pana burmistrza 
spowoduje że przyjdą i na tą akademie tak jak nie ma przymus żeby ktokolwiek 
przyniósł wiązankę po uroczystościach w kościołach i w cerkwi tak nie ma 
przymusu z akademią ale jeśli tą akademię otworzy uroczyście pan burmistrz, 
jeśli będzie to wskazane że po prostu tam nie wypada nie być policji, wojsku, 
przedstawicielom zakładów a przede wszystkim młodzieży nie wypada nie być 
na tej akademii, to na tej akademii będą też tłumy a można to zorganizować, 
wystarczy odpowiednia informacja, mamy stronę internetową mamy telefony i 
tak jak mogliśmy się zorganizować na tą wspólną modlitwę w kościele tak samo 
możemy nauczyć się wreszcie godnie w kraju w którym przyszło nam żyć 
obchodzić i czcić święta państwowe, to jest jedna sprawa, druga sprawa, 
zupełnie odrębna, wrócę do tematu który poruszałam już rok temu do terenu 
przy rondzie Jana Pawła II, bo to jest dawna Warszawska 3 bodajże, w tym roku 
jeśli się nie mylę to będziemy obchodzili pięciolecie naszych decyzji które 
podjęliśmy a polegały one na tym że, no co prawda może to nie były budynki za 
bardzo atrakcyjne ale przy przejeździe kolejowym przy Warszawskiej mieścił 



się i zakład fotograficzny i jakieś tam sklepiki, zdecydowaliśmy się wszystkim 
tym najemcom, którzy mieli użytkowanie wieczyste zapewnione, wypowiedzieć 
te warunki po to że powstanie wielkie centrum handlowe. Oglądaliśmy makiety, 
perspektywy jak to będzie wyglądało, 5 lat minęło centrum nie ma. Dochodu z 
użytkowania wieczystego nie ma, dochodu z prowadzenia działalności nie ma, 
umowa została podpisana, miało coś powstać, z tego co pan burmistrz mi 
wyjaśniał poprzednio rok temu, umowa była opatrzona karami, że w razie nie 
wybudowania jakieś kary będą ponoszone i rok temu pan burmistrz mi wyjaśnił 
że oto najemca tych terenów, obecny właściciel ma problemy jakieś z 
dokumentacją z pozwoleniem na budowę z czymś tam jeszcze i dopiero jak 
wybuduje i uruchomi te kary zostaną ściągnięte. Budować może następne 20 lat, 
a może najemca czeka na wzrost wartości gruntu który nabył i tak sobie będzie 
czekał w nieskończoność, minął odpowiednie lata, pytanie czy jest to ten sam 
najemca, może jest już drugi bo kolejnemu sprzedał z zyskiem. Ja chciałam 
spytać panie burmistrzu ile my jako miasto uzyskaliśmy środków w tytułu tego 
że oto najemca działki do tej pory nic z tą działką nie zrobił? I trzecie pytanie, 
dotyczy ono z kolei nie tak dawnego tematu poruszanego przeze mnie a 
mianowicie w okresie tych silnych opadów śniegu w zimie pytałam o sens 
straży miejskiej, która by pilnowała porządku na terenie miasta, wówczas 
odpowiedź padła że będziemy się na ten temat zastanawiać, pytam czy się już 
zastanowiliśmy? Kto realizuje zadanie straży miejskiej w Hajnówce chwili 
obecnej? Drugie pytanie, co wynika z tego zastanawiania się? Bo na razie 
miasto po tych opadach można powiedzieć że było posprzątane ale na posesjach 
prywatnych z tym sprzątaniem jest różnie i z tą kulturą naszą codzienna jest też 
różnie, nawet Pan dyr. hajnowskiego domu kultury na komisji powiedział że 
dziennie muszą sprzątać teren amfiteatru z puszek po piwie, butelek.  Wystarczy 
też przejść z tyłu bloku Armii Krajowej 18 będącego w zasobach gospodarki 
komunalnej, między blokiem a przedszkolem, jak ten teren wygląda. Przecież to 
jest wstyd. Dziękuję.                                                                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  proszę państwa taka mała 
refleksja, panią Grażynę Wereszczyńską bardzo przyjemnie się słucha, ale my 
mamy zadać konkretne pytanie tak aby pan burmistrz jak najwięcej nam 
odpowiedział na nie, na pytania które są związane z realizacją zadań własnych 
teraz obecnie aktualnie, pani to bardzo ładnie powiedziała bo tutaj są te 
problemy ale ja bardzo proszę konkretniej i szybciej to więcej osób będzie 
miało możliwość zadać pytania. Pani oczywiście dziękuje za to co pani 
zaprezentowała. Proszę bardzo kto ma następne pytania?                                                                                                 
Alicja Chaniło  – radny –  ja mam takie konkretne i bardzo krótkie pytanie, 
pierwsze pytanie chodzi o mieszkańców dzielnicy Siwa Kolonia w ubiegłym 
roku zostało złożone podanie przez mieszkańców w imieniu Pana Batury o 
wykonanie dokumentacji w sprawie utwardzenia tych ulic. Mieszkańcy do tej 
pory nie otrzymali odpowiedzi i ja również złożyłam taki wniosek na 
grudniowej sesji i ja też na ten wniosek jeszcze nie otrzymałam odpowiedzi. 



Teraz z tego co się orientuję mają być pasy tam w okolicach kiosku, już 
widziałam że jeździli mierzyli, może pan burmistrz będzie wiedział więcej na 
temat tych pasów czy w tym roku one zostaną wykonane czy zostały zrobione 
tylko pomiary? Dziękuję.                                                                        
Mikołaj Szarejko  – radny – ja też krótko, temat bezpańskich psów wraca, 
zgłosili się do mnie mieszkańcy osiedla na Lipowej i służę przykładem 4 dni 
temu została zaatakowana kobieta na ulicy 3 Maja rano przez watahę   psów, 
chciałem się spytać czy nadal będziemy się tym problemem ze zwiększonym 
tempem zajmować, chciałbym uzyskać odpowiedz na pytanie jakie działanie 
zostały podjęte?  
Wiesław Rakowicz – radny –  Panie Burmistrzu ja o bonifikaty, na poprzedniej 
sesji uzgodniliśmy wstępnie, że powstanie jakaś komisja która będzie się tym 
tematem zajmować, Pan Burmistrz bo z panem rozmawiałem stwierdził że 
będzie jakaś komisja, będzie to resortowa albo ze wskazaniem na inną z  jakichś 
tam osób spoza rady natomiast  w rozmowie z przewodniczącym z kolei który 
był na konwencie seniorów tak zwanym takie stwierdzenie owszem padło ale 
bez osób spoza. Ja nie bardzo wiem o co chodzi i chciałbym tą informację od 
pana otrzymać, czy to będzie w maju, czy to będzie rozszerzenie i jaka idea 
będzie tej komisji czy tylko bonifikatami się będziemy zajmować? To temat 
jeden. Oświetlenie Rakowieckiego dwa może trzy tygodnie temu, ktoś jechał i 
uderzył w słup,  słup się przewrócił i oświetlenie na 14 lampach zginęło, 2 
tygodnie nic się tam nie działo, sygnały do Urzędu Miasta z moje strony poszły. 
Wieczorem jechać tam z drugiej zmiany to bardzo niebezpiecznie, nie wiem czy 
ten temat został już podjęty, wiem że jakiś słup tu się pokazał do wymiany, a to 
wszystko jest strasznie długo a te priorytety trzeba ocenić czy wpierw 
wywieziemy piasek z ulicy czy w wpierw zapewnimy bezpieczeństwo w 
godzinach wieczornych czy nocnych, ja bym raczej w tą stronę szedł. O 
pieskach to już pan powiedział, niestety moja prośba o informację w sprawie 
wykonania umowy na 60 tysięcy w ubiegłorocznym budżecie „Ciapka” żeby się 
z tego wyliczyć nie została spełniona, no niestety nie doczekałem się żadnej 
informacji, chciałem tą informacje abym mógł z czystym sumienie głosować 
nad absolutorium, nie mam takiej informacji, chciałbym ją jednak otrzymać w 
jaki sposób „Ciapek” wykorzystał 60 tysięcy zł. I jeszcze pod temat psów, chcę 
się odnieść tutaj do słów mojej koleżanki Ali bo pieski po 3 tyg. wreszcie 
zniknęły. Dziękuję                                                                                                                 
Bogusław Łabędzki – radny – Panowie Przewodniczący, Panie            
Burmistrzu, Wysoka Rado, ja zacznę od kwestii wniosków do pana 
przewodniczącego rady miasta o powołanie komisji problemowej do spraw 
zmiany nazwy ulic, wiadomo o które ulice chodzi, już nie będę tego tematu 
rozwijał, doszło do spotkania z radą osiedla, pan viceburmistrz przedstawił 
procedurę prawną. Powołanie komisji problemowej jest dla rozwiązania tej 
sprawy konieczne, więc wydaję mi się, że najlepiej by było gdyby pan 
przewodniczący rady miasta taką komisje w porozumieniu z panem 



burmistrzem powołał, żebyśmy ten problem mogli już na majowej sesji nawet 
rozpocząć. Jest też dostępna opinia Instytutu Pamięci Narodowej na temat 
tychże osób, więc będzie można z tych materiałów skorzystać zwracając się do 
tego instytutu żeby to miało taki prawny aspekt. Ja powiem dla Państwa tak 
abstrahując od tamtej komisji na chemicznej, Historia tak lubi czasem takiego 
pstryczka w nos dać a pan przewodniczący brał udział w uroczystościach 
upamiętniających zesłanie na Syberię leśników i mieszkańców tutejszych  
okolic, można było oglądać wystawę przygotowana przez IPN, jeden z 
bohaterów naszych ulic tam na tej wystawie był przedstawiony jako ten który 
się przyczynił do tej zsyłki mieszkańców, na Syberię, a ks. abp Miron jak się 
okazuje sam mówił o tym, także w rodzinie swojej miał ten element syberyjski i 
teraz nie wiem jak państwo ale i tacy ludzie i abp Miron będą mieli miejsce na 
terenie naszego miasta, ale to tak na uboczu. Druga sprawa którą też kieruję do 
pana przewodniczącego Rady Miasta – ja już dzisiaj mówiłem o tym, że my 
bardzo chętnie obarczamy nasze dzieci różnymi obowiązkami do wykonania, 
dzieci między innymi sprzątają świat. Te sprzątania świata są organizowane 
generalnie 2 razy do roku w okresie jesiennym i wiosennym, w perspektywie 
mamy teraz jesienne sprzątnie świata i taka moja sugestia może właśnie radni 
miejscy w swoich okręgach wyborczych razem z dziećmi posprzątaliby chociaż 
raz ten świat przede wszystkim dla dzieci byłaby to jakaś nobilitacja dla nich że 
w tak zacnym gronie to robiły i nie mówię o sobie tylko o państwu a po drugie 
może to dla nas też by była wskazówka że ten problem śmieci nie istnieje tylko 
przez dzieci tylko przez nas dorosłych, natomiast co do pytań skierowanych do 
Pana Burmistrza pierwsze moje pytanie dotyczy takiej sprawy – postępowania 
odwoławczego dot. zbiornika wodnego na ulicy Poddolnej, w imieniu gminy 
miejskiej w Hajnówce odwołanie do Prezesa Krajowego Zarządzania 
Gospodarki Wodnej złożył pan Edward Szczurzewski potem odwołanie odwołał 
postępowanie umorzono, ale ja chciałbym się dowiedzieć czego to odwołanie 
dotyczyło dlaczego potem zostało przez składającego odwołane, w jakiej 
sprawie konkretnie w kontekście tego zbiornika wodnego to odwołanie 
dotyczyło. Następna sprawa wiemy już o tym że zaczynają się w naszym Parku 
Wodnym odbywać się zawody sportowe, na razie na szczeblu miejskim ale 
istnieje opinia że ten basen tak naprawdę nie spełnia wymogów 
certyfikacyjnych żeby zawody wyższej rangi się tam odbywały, chodzi tam o 
szerokość, my mamy tam co prawda dość szerokie tory ale podobno żaden z 
nich nie spełnia wymagań szerokości. Czy jest to prawda? Czy brano to pod 
uwagę? Może w między czasie jakieś przepisy się zmieniły, chciałbym żeby to 
też wyjaśnić, jakie wnioski też nasunęły się panu burmistrzowi w związku z 
opracowanymi dla miejskich placówek oświatowych arkuszy organizacyjnych i 
tutaj szczególnie chciałbym się też dopytać o to ile klas pierwszych będzie w 
poszczególnych szkołach funkcjonowało, czy ustalono limit dzieci w tych 
klasach czym się też przy tym kierowano, rodzice bowiem mają już swoje 
uwagi co do przydzielenia ilości klas pierwszych dla szkoły nr 6 i nr 2, mogłoby 



się stać odwrotnie. Następna sprawa do Pana Burmistrza dotyczy już właściwie 
takich drobnych elementów ale chciałbym przypomnieć żeby tą etykietę 
związaną z organizacją uroczystości pod pomnikiem poświęconym Konstytucji                         
3 Maja jakoś przygotować szczególnie w zakresie składania kwiatów przy 
pomniku żeby nie było takiej wolnej amerykanki jak na 11 Listopada że 
właściwie jedna część służb mundurowych szła najpierw potem przedzielona 
była jakimiś organizacjami potem znowu, ta etykieta tłumaczy kto kiedy składa 
kwiaty i wtedy dzięki temu unikamy komentarzy jakichś na swój temat, i temat 
inny kiedy nada się temu jakiś odpowiedni porządek. W tym roku także 
będziemy obchodzili 90 rocznicę wydarzeń związanych z Bitwa Warszawską i 
tak się składa że mamy też miejsce związane  z tym okresem walk o 
niepodległość Rzeczypospolitej, chciałbym się zapytać jak władze miasta 
planują organizowanie tych obchodów w tym roku i czy nie warto by było 
zastanowić się nad takim wyeksponowaniem udziału w tych walkach dywizji 
litewsko – białoruskiej oraz takiej postaci j Generała Bałachowicza to jednostka 
i osoba jak gdyby związana z nami tutaj więc może przy tej okazji. Dziękuję.                    
Wiera Masajło – radny – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka 
Rado, ja chciałam powiedzieć o pewnych sprawach o których już tu moi 
przedmówcy częściowo mówili a chodzi mianowicie o ukwiecenie miasta 
Hajnówka i w bardzo takiej przykrej sprawie zaśmiecenia tego miasta, no na 
pozór zdawałoby się że tylko trzeba się cieszyć,na rondzie ukazały się piękne 
kolorowe kwiaty, no ale nie do końca, bo tak się zdarzyło że posadzenie tych 
kwiatów po tym jak tuż już zaczęły się mrozy w nocy a informacja też była w 
radio i telewizji mówili że będą opady śniegu i będzie mróz w nocy niestety 
kwiaty były sadzone, ja nie chce nikogo krytykować kto tylko nic nie robi ten 
co się nie myli ale taka prośba na przyszłość żeby obudzić tych kierowników 
odpowiedzialnych za te zadania bo szkoda tych pieniędzy zmarnowanych i ja 
wiedziałam zdziwionych mieszkańców pytali czemu te kwiaty były sadzone 
skoro zapowiadali mrozy? To jedna sprawa, ja chciałabym uczulić przed taką 
bezmyślnością i uczulić wyobraźnie, druga sprawa to zaśmiecenie miasta no 
każdemu jest najbliższe swoje otoczenie, ja mieszkam obok rzeczki i serce się 
kraje patrząc na to co w niej jest a właśnie przez te rzeczy są zatory ze śmieci, 
co jakiś czas jest to sprzątane, tam jest masa gałęzi wszystkiego co tylko nie 
potrzebne a więc mnóstwo różnych sprzętów nawrzucanych do rzeki to woła o 
pomstę do nieba, podoba mi się ten pomysł bo ja też tak podobnie myślałam, 
może więźniowie nas wspomogą, no po prostu musimy tam posprzątać i surowo 
karać, jeden drugiego pilnować, nie patrzyć że to jest sąsiad czy kuzyn, czysto 
być musi. Dziękuję.                                                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – Proszę Państwa, jeszcze raz, 
kolejny raz, pani występuję mówi o wielu sprawach, burmistrzowi będzie 
trudno odpowiedzieć na to pytanie, zadawajmy konkretnie pytanie, ja wiem że 
każdy z tych głosów jest związany z życiem naszego miasta ale zadawajmy 
konkretne pytania żeby władze naszego miasta mogły na nie odpowiedzieć jak 



są realizowane zadania miasta, konkretnie.                    
Walentyna Ostaszewska – radna – Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, ja chciałam zgłosić takie zapytanie, na poprzedniej sesji 
zgłaszałam budowę zatok na ul. Armii Krajowej i chciałabym się tylko zapytać, 
czy budowa tych zatok będzie miała szansę jeszcze w tym roku? Bo chodzi o to 
że ta ulica staje się coraz bardziej niebezpieczna, ja byłam świadkiem przykrego 
zdarzenia, samochody dwa mijające się nie znalazły miejsca żeby się wyminąć i 
nawymyślali kierowcy jeden drugiemu więc pytam, się czy jest szansa 
wybudowania tych zatok bo to jest pilne. Druga sprawa jest taka, że 
wybudowano odcinek ul. Kolejki Leśne i nie wybudowano chodnika, problem 
jest taki, że tą ulicą zaczynają chodzić piesi bo z jednej strony nie ma chodnika 
a z drugiej strony jest on jeszcze w nieładzie, mieszkańcy interweniowali do 
mnie czy będzie w planie budowa jednej strony tego chodnika, ponieważ są tam 
ludzie starsi tam jest wywieziony piach a uważam że to nie dużym kosztem 
można zrobić , ta ulica jest krótka więc chcę wiedzieć czy będzie on              
wybudowany? I jeszcze przy okazji tej naszej dzielnicy czy elewacja budynków 
komunalnych która wykonana została w ubiegłym latach z jednej strony 
budynku czy będzie kontynuowana z drugiej strony bo jeszcze budynki są bez 
elewacji, bo brzydko to wygląda oni się już przywyczaili że brzydko to wygląda 
i że nie będzie to robione, jeszcze jeden ten budynek nr 32 on bardzo obskurnie 
wygląda, to jest wizytówka tej nowo powstałej ulicy i tam może trzeba zmienić 
te elewacje żeby to ładnie wyglądało. Następna moja sprawa to takie zapytanie 
na końcu ulicy Lipowej gdzie skręca się na zaplecze szpitala, tam w odległości 
20– 30 m od tego zakrętu jest ogromna wyrwa która jest teraz zasypana 
piachem i ten piasek pod wpływem odpadów ucieka, ta wyrwa jest takich 
rozmiarów że kto nie wie to uszkodzi sobie samochód, byłam świadkiem 
takiego przykrego zdarzenia ta wyrwa ma 2 m szerokości a głębokości 0,5 
metra i jest ona na ruchliwym odcinku drogi, ponieważ tam jeżdżą ludzie po 
zwłoki, tam jest pralnia i kuchnia, jest ta droga często uczęszczana, trzeba 
zlikwidować te wyrwę jakimś asfaltem żeby to dało lepszy efekt niż zasypanie 
piachem. Dziękuję,                                                                              
Grzegorz Surel – radny– jeszcze mam krótkie zapytanie do Pana   Burmistrza, 
czy już pojawiły się możliwości wykonania dokumentacji na ulicę 
Grunwaldzką, Warszawską, Jagiełły, jakie są szanse na wykonanie tej 
dokumentacji? To tyle. Dziękuję                                                                                                      
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –  czy są jeszcze pytania? Nie 
widzę a zatem kończymy możliwość zadawania pytań. Panie Burmistrzu proszę 
o udzielenie odpowiedzi.  
 

 Do punktu 15 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski, zapytania  udzielił Anatol 
Ochryciuk – Burmistrz Miasta – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. 
Najpierw nie wiem czy się odnieść i w jaki sposób się odnosić do zapytania 



Pani radnej Wereszczyńskiej, tragedia smoleńska, jak to było u nas i jak 
przygotowaliśmy się i czy wystarczająco wykazaliśmy nasze postawy, każdy z 
obywateli to czuł i zachował się tak jak umiał, ja byłem w stałym kontakcie tu z 
naszymi proboszczami, to co najpilniejsze było to powiesiliśmy flagę, ja 
osobiście chyba byłem jednym z pierwszych który zapalił tutaj znicz przy fladze 
przy Urzędzie Miasta, nigdy jakoś w przeszłości nie dotknęło nas coś tak 
tragicznego że nie przygotowaliśmy miejsca takiego gdzie wiadomo że jeśli 
ktoś chce oddać szacunek czy wykazać wyrazy żalu to żeby od razu w to 
miejsce szedł i proszę pozwolić że przejdę do następnych już kwestii, wielkie 
centrum handlowe przy rondzie Jana Pawła II, otóż inwestor jest przez nas 
systematycznie zapytywany wcześniej telefonicznie a teraz już piszemy, żeby 
nie było czegoś czego nie można potem wykazać, oczywiście mówimy o 
przysługujących nam karach i kary na pewno naliczymy ale to musi zaistnieć 
ten moment kiedy inwestor zacznie budowę i ją zakończy, informuję przy tym 
że inwestor wywiązał się z jednego punktu umowy przekazał tutaj do 
dyspozycji samorządu miejskiego kwotę 200 tys. złotych i te pieniądze były 
spożytkowane, były włączone do budżetu miasta najnowsza odpowiedź jaka 
była to już inwestor pozyskał operatorów do prowadzenia działalności 
handlowej w tym planowanym pawilonie, tyle usłyszałem tyle też przeczytałem 
w odpowiedzi. Przechodząc do sprawy następnej sens straży miejskiej – otóż 
straż miejska nigdy nie sprząta śniegu i nie może upominać właścicieli posesji 
ale od tego są służby państwowe i policyjne i one mają to zadanie wpisane do 
swojej działalności podstawowej. Straż Miejska może być w tym względzie już 
tylko uzupełniająca, umówiliśmy się z kierownictwem policji o tym że 
powtórzymy dobre doświadczenia z roku poprzedniego czyli w okresie letnim 
będziemy chcieli uruchomić dodatkowe fundusze na opłacenie dodatkowych 
służb przez policję i te dobre doświadczenia będziemy chcieli kontynuować. W 
sprawach podniesionych przez panią radna Chaniło, ja chciałbym od pani ale to 
już nie tu i nie w tym miejscu usłyszeć bardziej konkretne wnioski w sprawach 
dotyczących Siwej Kolonii, w sprawach bezpańskich psów ja proponuję 
przygotowanie się do odpowiedzi przez Pana burmistrza Stepaniuka. Pan radny 
Rakowicz otóż ja na konwencie seniorów zwróciłem się z sugestią powołania 
spec komisji, konwent uznał że ten temat będzie w normalnym terminie przez 
wszystkie komisje Rady Miasta rozpatrywany, natomiast do szefów 
poszczególnych komisji należy również otwarcie możliwości do uczestniczenia 
w obradach osób również spoza komisji, jest to temat myślę że ciągle otwarty, 
ja chciałbym poinformować że rzeczywiście ten czerwcowy termin dla 
rozpatrzenia tej sprawy dotrzymujemy i tak to będzie, tak jak powiedziałem 
osoby które są tym zainteresowane będą mogły tak myślę swoje uzasadnienie 
prezentować. Pan Burmistrz Stepaniuk również udzieli odpowiedzi w sprawie 
tych złamanych słupów oświetleniowych na Rakowieckiego przechodząc do 
zapytań i wniosków Pana radnego Łabędzkiego, gdy chodzi o administracje 
samorządową to tutaj jesteśmy otwarci i w tym względzie mamy wykonywać 



uchwały rady miasta które mogą być podjęte tutaj z naszej strony nie ma 
najmniejszych zahamowań blokad czy czegoś podobnego w każdym bądź razie 
nie tutaj kierować zapytania czy z mienić nazwę tej czy tamtej ulicy, ja tutaj 
powtórzę wypowiedź wcześniej, tutaj życzymy chyba wszyscy by mieszkańcy 
osiedla mogli w tej sprawie wypowiadać się, wiem że było spotkanie w tej 
sprawie czyli tak jakby się otwierały dalsze procedury no i sprzątanie świata, 
otóż rzeczywiście dwa razy do roku próbujemy angażować obywateli, młodzież 
szkolną do sprzątania świata, w tym roku jeszcze to będzie i tu przykład było 
mówione że w okolicy ul. Nadbrzeżnej ktoś chyba z zewnątrz to zaśmieca bo 
mieszkańcy tam mieszkający, no myślę że trzeba też nad tym pracować otóż czy 
będzie strażnik czy nie będzie to przecież on non stop 24 godziny nie będzie 
tam stać i patrzył czy ktoś nie wrzucił tam jakiegoś śmiecia. Systematycznie tę 
rzekę Leśna oczyszczaliśmy z nagromadzonych śmieci, zawsze o tej porze 
każdego roku jest nawał prac w związku z tym jeszcze do tego nie doszliśmy, 
jeszcze zbyt wielka woda, ale to też na pewno będzie sprzątane na pewno jest to 
w planie. Pan radny Łabędzki pytał o postępowanie, więc są procedury 
dotyczące uzgodnień np. przebiegu jakiegoś rowu melioracyjnego, czyli są to 
sprawy między projektantem a instytucją która uprawniona jest do uzgodnień 
technicznych gdy chodzi o projekty w budownictwie wodnym..                                                                                                                
Bogusław Łabędzki – radny – czyli to odwołanie dotyczyło tylko jakiegoś 
fragmentu tego zbiornika tak?                                                                                                                              
Anatol Ochryciuk  – Burmistrz Miasta –  tylko kwestii technicznej tego 
projektu. Czy basen nie spełnia wymogów? No jestem zdziwiony tym pytaniem, 
każdy basen gdy chodzi o organizację zawodów określonej rangi musi uzyskać 
tzw. atestację i są osoby uprawnione, specjaliści do nadania atestów dla torów 
wodnych, natomiast projektanci którzy kiedyś projektowali od razu musieli 
uwzględnić to że uzyskanie atestu będzie miało wymiar formalny, ale za to 
trzeba parę tysięcy zapłacić za to że ktoś podpiszę się pod tym że ten basen 
spełnia wymogi. Wnioski dotyczące arkuszy organizacyjnych, dopiero arkusze 
organizacyjne są tworzone także jeszcze za wcześnie na wnioski przy ich 
ocenie. Natomiast panie radny to nie sprawą nasza jest że rodzice z tej części 
miasta gdzie znajdują się Szkoły Podstawowe nr 6 i nr 2 no bardziej chcieli 
posyłać swoje dzieci do 6, i w tej sytuacji ja nie miałem innego wyjścia, 
wyraziłem zgodę żeby w 6 utworzyć 3 oddzielne klasy pierwsze dlatego że tam 
już na 3 oddziały gdzieś blisko 75 dzieci zostało zgłoszonych, natomiast gdy 
chodzi o dwójkę tam pozostaną 2 oddziały ale to będą oddziały nie co mniej 
liczne od tych średnio na jeden oddział otóż my nie możemy sterować jeżeli tak 
rodzice chcą no to zwyczajnie można by było posterować w sytuacji np. takiej 
że w jednej szkole jest nie wielka nadwyżka a w drugiej niedobór to wtedy było 
by można sugerować dla części rodziców, żeby jednak tam przenieśli, w tym 
przypadku liczby były jednoznaczne wskazujące na to że w SP 6 będą 3 pewne 
oddziały, żadnej polityki tu nie było. Natomiast SP 3 na Judziance ma mało 
zgłoszonych dzieci i niewiele przekracza czternaścioro w tym    roku, są 



natomiast 2 pełne oddziały zgodnie z planem w szkole tu na 3 Maja. Kolejność 
składania kwiatów przy obelisku – otóż ci organizatorzy mają niekiedy 
problem, są osoby które bardzo wysoko cenią te instytucje które reprezentują i 
domagają się żeby ich wpuścić.                                                                                             
Bogusław Łabędzki – radny – ale etykieta mówi kiedy składają służby 
mundurowe, przedsiębiorstwa, itd.  i dzięki tej etykiecie unikamy takich 
niedomówień Ponadto to pan jest organizatorem, to pana pracownik ustala tą 
listę.     
Anatol Ochryciuk  – Burmistrz Miasta – dobrze, przyjmiemy że pan ma bardzo 
istotne dla życia miasta sugestie. Rocznica bitwy warszawskiej, w tej sprawie 
nie ma jeszcze żadnych pomysłów być może one się pojawią gdyż przewiduje 
się wybudowanie pomnika na Międzytorach i być może odsłonięcie tego 
pomnika będzie wiązało się z obchodami tej bitwy. Pani radna Masajło, 
gdybyśmy dzisiaj tych kwiatków nie sadzili to Pani by powiedziała na co 
czekacie skoro inne miasta mają już kwiatki zasadzone, Pani z kolei mówi że 
my musieliśmy wiedzieć o tym że przyjdą przymrozki i nawet śnieg będzie 
padał. Takie planowanie nasadzeń odbywa się co najmniej z wyprzedzeniem 2–
tygodniowym bo przecież trzeba w kwiaciarni zamówić te kwiatki, Pan użyła 
określenia bezmyślności, no gratuluje Pani wyczucia sytuacji. Proszę pamiętać 
o tym że wtedy kiedy nie ma tych nasadzeń to okazujecie zniecierpliwienie 
dlaczego nie ma a jeżeli są to później dlaczego już bo przecież przyjdą 
przymrozki i jest przed nami „Zimna Zośka” i być może trzeba poczekać do 
końca maja i wtedy będzie absolutnie bezpiecznie będzie można nasadzać 
kwiaty. O śmieciach Pani mówiła ja też nadmieniłem byłoby dobrze żeby te 
inicjatywy obywatelskie w tej sprawie również były obecne bo przecież 
wszyscy wiedzą kto wrzuca. Pani radna Ostaszewska otóż w sprawie zatok 
mogę tylko powtórzyć to co wcześniej powiedziałem, na pewno są potrzebne, 
mamy to w planie ale nie mówimy jeszcze o konkretnej dacie bo z tym się 
wiążą konkretne nakłady inwestycyjne, to dotyczy również tego chodnika. 
Niekiedy było tak że po wybudowaniu tego chodnika i jezdni okazuje się że 
ruch pieszych na danej ulicy jest większy niż szacowany dlatego zachodzi 
niekiedy potrzeba przyśpieszenia budowy chodnika, tak zdarzało się nie raz w 
naszym mieście, po położeniu asfaltu w jezdniach i być może będziemy 
potrzebowali przyspieszyć ale najlepiej byłoby ten chodnik budować ten 
chodnik łącznie z rozbudową tych ulic które są w dalszej kolejności planowane 
na osiedlu Kolejki Leśne. Elewacje budynków mieszkalnych, one są robione 
stopniowo są to budynki administrowane przez ZGM, plany robót elewacyjnych 
są uzgadniane przez wspólnoty mieszkaniowe i każdego roku jakaś cześć robót 
elewacyjnych jest tam robiona, najgorzej sytuacja wygląda w tych budynkach 
przejętych od Lasów Państwowych czy od nadleśnictwa bo tam przez 
kilkadziesiąt lat, żadnych remontów nie było robionych i my na dzień dobry po 
przejęciu tych budynków musieliśmy w trybie pilnym i nadzwyczajnym 
wyłożyć po kilkaset tysięcy zł bo stan techniczny np. zadaszeń i tych budynków 



był tragiczny, musieliśmy też doprowadzić do nich centralne ogrzewanie i 
ciepłą wodę to już mamy za sobą i na pewno przyjdzie pora na kolejne roboty. 
Zainteresuję się tą wyrwą w drodze na zaplecze szpitala na ul Lipowej, 
naturalnie dziękuję za taki sygnał i jeżeli chodzi o pana radnego Surela o tym 
rozmawialiśmy bodajże na poprzedniej sesji w międzyczasie nic się nie 
urodziło, będziemy robić pewne zmiany w budżecie na sesji czerwcowej wtedy 
kiedy będziemy po większości rozstrzygnięć przetargowych, zastanowimy się 
wówczas bo nie problem w dokumentacji być może już tam dokumentacja jest, 
jeśli chodzi o ul. Grunwladzką nie będzie potrzebna, być może wystarczy tam 
forma zgłoszenia, to trzeba rozpatrzyć czyli nie potrzebne wydatki na prace 
gruntowe jeżeli nie są konieczne dla wykonania nowej nawierzchni być może 
nie będą potrzebne ale to nie teraz nie co później, rzeczywiście trochę wcześniej 
mówiliśmy, jest w mieście kilka ulic które mają dzisiaj utwardzone 
powierzchnie a które wymagają modernizacji to można do tych ulic zaliczyć ul 
Grunwaldzką, Nowowarszawską, Orzeszkowej, Jagiełły, są to ulice które w 
jakiś sposób mamy w pamięci i które trzeba modernizować. Myślę że to są 
wszystkie odpowiedzi których chciałem udzielić, natomiast korzystając z okazji 
chciałbym zaprosić wszystkich radnych i tu obecnych na plenerowe spotkanie z 
grupą naszych przyjaciół z Muszyny, 3 Maja tradycyjne obchody rocznicy 
konstytucji i jest taka zmiana o której zapowiadał też dyrektor HDK że 
uroczysta akademia nie będzie się odbywać w przeddzień tylko w tym dniu o 
godz. 17 być może to będzie lepsze, natomiast odnosząc się do zapewnieniach 
w frekwencji ja chciałbym Szanownych Państwa tutaj zachęcić do 
przypomnienia jak to kiedyś bywało z tą frekwencją na 1 Maja na uroczystych                         
akademiach, pewnych no nie najlepszych doświadczeń no nie   powtarzajmy, 
nie róbmy tego w drodze nakazu, nie wprowadzajmy żadnych list żeby nie było 
trzeba się podpisywać, oczywiście przed nami dużo pracy i z tym się zgadzam 
pracy i w szkołach, i również wśród obywateli, każdy z nas idąc na tą akademię 
może w jakiś sposób sąsiada zachęcić do tego żeby pójść, myślę że to jest 
przejaw jakiegoś obywatelskiego obowiązku czy inaczej nazywając jakiejś 
powinności i to rozumiem że w tym kierunku należy pracować i do tego 
zmierzać żeby to radosne święto miało charakter taki powszechny i masowy. 
Dziękuję.                                                                             
Grażyna Wereszczyńska – ja chciałam jeszcze dopytać Panie Burmistrzu w 
zakresie pytania dotyczącego inwestora przy rondzie, dlaczego nie ma tych kar 
co roku, gdyby inwestor musiał wyłożyć odpowiednią sumę pieniędzy co roku 
myślą że byłby bardziej zmotywowany do realizacji umowy którą podpisał, być 
może nie jest to napisane w umowie ale przypominam że sprzedaż tej 
nieruchomości miała miejsce w poprzedniej kadencji Rady Miasta nasza już się 
kończy i tak może w nieskończoność właściwie przedłużać temat, w końcu to 
ulegnie zapomnieniu zmieni się burmistrz zmieni się rada i żadnych kar nie 
będzie, może być i taka sytuacja, dlaczego nie ma tych kar co roku? Piękne 
sosny były przy ul 3 Maja wycięto i to jest temat którego nie możemy 



zrealizować.                                                                        
Leonard Kulwanowski – panie Burmistrzu czy zechce pan do od razu 
skomentwać? Dziękuję. Proszę pan burmistrz Stepaniuk. 
Bazyl Stepaniuk – zastępca Burmistrza Miasta – Panie Przewodniczący, 
Wysoka Rado, temat bezdomnych psów na tym forum był poruszany 
wielokrotnie, rozmawialiśmy na ten problem kilka, kilkanaście godzin,no cóż ja 
ani chyba nikt z Państwa nie umie odpowiedzieć na to pytanie kiedy zostanie 
porządek w tym temacie zrobiony bo naprawdę nikt z nas nie wie kiedy 
przysłowiowemu Kowalskiemu przyjdzie ochota „pozbyć” się swojego 
zwierzęcia poprzez wyrzucenie na ulicę. Dlatego nie czarujmy się to jest 
przyczyna takiego stanu bezdomnych zwierząt nie tylko w Hajnówce. 
Przypomnę co w sytuacjach kiedy otrzymamy sygnały o bezdomnym 
zwierzęciu lub jakiejś wataszce zagrażających bezpieczeństwu naszych 
mieszkańców czynimy – albo stosujemy doraźny odłów kiedy sytuacja tego 
wymaga w której uczestniczą pracownicy „Ciapka” łącznie z naszym 
pracownikiem, albo tutaj staramy się zwalczyć ten poziom zwierząt przez 
planowane odłowy. W ostatnich czasach mieliśmy tutaj dwa sygnały od pana 
radnego Szarejko i radnej Chaniło w wyniku tych sygnałów podjęte działania, 
do schroniska zostało przewiezionych 7 psów. Druga kwestia oświetlenie ulicy 
Rakowieckiego, ja muszę przeanalizować sprawę bo naprawdę nie miałem 
takiego sygnału ze swojego referatu, prawdopodobnie od pana sygnał dotarł i 
trafił roboczo do wykonania, przewiduję że po prostu jakieś tam względy 
organizacyjne albo trudności techniczne ale po przeanalizowaniu sytuacji 
osobiście przekaże informacje dla Pana radnego dlaczego tak się stało. 
Dziękuję.                                             
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – proszę państwa właściwie 
wykorzystaliśmy wszystkie punkty naszego porządku, chciałbym tylko tutaj 
przed zamknięciem obrad taką refleksję przekazać, ja wiem że wyjaśnienia 
Burmistrza nie wyjaśniają sprawy do końca, panie i panowie zadają pytania, one 
są czasami takie szerokie, nie ostre, czasami trudno jest udzielić na nie 
odpowiedzi i ja to nie jestem obrońcą Burmistrza ale tak do odbieram, mi 
chodzi o to że jeżeli w tej chwili odpowiedź jest nie pełna to chciałbym 
począwszy od jutrzejszego dnia z powrotem wracali do tego problemu i 
sprawdzali co się stało jaki jest sposób załatwienia przychodzili do referatu bo 
to jest przecież nasza podstawowa działalność żebyśmy wskazywali, najpierw 
pytali a potem wskazywali możliwości nawet rozwiązania jeżeli to jest możliwe 
i podpowiedzieli coś tam ale ja wiem tylko jedno że pracownicy w Urzędzie 
Miasta i nie tylko oni doskonale wiedzą co maja zrobić i my powinniśmy być 
tylko konsekwentni aby oni te zadanie zrobili bo czasami są różne sytuacje 
które im w tym przeszkadzają dlatego też te jakieś tam nierówności na ulicach 
które się pokazują to co tutaj pan zgłosił z linią energetyczną jakieś są kłopoty 
to rzeczywiście trzeba teraz konsekwentnie doprowadzić do tego aby ta sprawa 
została zamknięta na pewno problem psów na pewno nie będzie załatwiony z 



dnia na dzień to jest problem ogromny, jeszcze ludzie muszę wiele zrozumieć 
żeby w mieście zapanował ład i porządek taki jaki byśmy chcieli. Proszę 
Państwa prośba do radnych wiecie że 30 kwietnia mija termin zdawania 
oświadczeń majątkowych jeżeli ktoś z nas jeszcze tego nie uczynił to bardzo 
zachęcam bo termin minie 30 i będziemy mieli drobne kłopoty więc bardzo 
proszę abyśmy o tym pamiętali. Coś jeszcze pan Łabędzki, Proszę                          
Bogusław Łabędzki – radny – moje dwa pytania były skierowane do pana 
przewodniczącego i pana burmistrza, pierwszy to wniosek o powołanie komisji 
problemowej do sprawy zmiany nazwy ulic przez pana przewodniczącego, 
wydaje mi się że by to najbardziej usprawniło powołanie komisji i moja 
propozycja aby zorganizować radnych do tego sprzątania świata to też jak 
gdyby skierowane do Pana.                                  
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady –dziękuję, rozumiem, ja to tak 
zrozumiałem, że to nie do Pana Burmistrza tylko jest do mojej osoby i ja 
uważam że w tej chwili jest mi bardzo trudno opowiedzieć, bo jeżeli mamy 
zorganizować prawda te wspólne nasze prace nasza działalność związana z 
porządkowaniem naszego najbliższego tutaj środowiska, ja nie odmawiam, 
wniosek jest do mnie skierowany i ja go na pewno bardzo poważnie potraktuje 
zastanowimy się może nawet wspólnie jak to zrobić bo problem jest na pewno 
bardzo istotny.  
 

 Do punktu 16 porządku obrad                                                                        
Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady – nie pozostaje mi nic innego 
jak stwierdzić, że po wyczerpaniu wszystkich naszych punktów naszego 
posiedzenia zamykam obrady XXXV sesji Rady Miasta Hajnówka. 
 
 

 


